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ZAPISNIK 

sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije, održana 23. lipnja .2014. godine  (petak) u Maloj 
koncertnoj dvorani Spomen doma u  Pazinu  

 Sjednicu  je u 17,00 sati otvorio  VALTER DRANDIĆ, predsjednik  Skupštine  Istarske  
županije  (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koji je  sjednici i predsjedavao. 

Moli tajnicu Skupštine Istarske županije, gospođu Vesnu Ivančić, da izvrši prozivku. 

PRISUTNI – ODSUTNI 

 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDB

E 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan 

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Ivan Jakovčić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan 

(O) 

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna 

(O) 

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan 

(O) 

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna 



17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna 

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26. Danijel Ferić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna 

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

30. Mladen Premuž 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

(O) 

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  



 

OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
MIODRAG ČERINA,  zamjenik župana  Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
BRANKO CURIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
ORIANO OTOČAN, pročelnik Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
DUŠAN  KIŠBERI, šef Kabineta Župana Istarske  županije,  
ELVIS ZAHTILA, ravnatelj Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima  prirode na 
području Istarske  županije «Natura  Histica».    
 

PREDSJEDNIK Skupštine Istarske županije (IDS-HNS-ZELENI),VALTER 
DRANDIĆ, konstatira da je izvršenom  prozivkom utvrđeno da sjednici  prisustvuje 35 od 45 
vijećnika, pa Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati. 
 Na dobiveni dnevni red PREDSJEDNIK SKUPŠTINE konstatira da nema nikakvih 
izmjena i dopuna, pa stavlja na glasanje dobiveni dnevni  red, te nakon glasanja utvrđuje  da 
je Skupština sa 35 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» za 13. sjednicu utvrdila slijedeći   

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 12. sjednice Skupštine Istarske županije, 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 
3. Prijedlog Odluke o donošenju Istarske kulturne strategije za razdoblje 2014. – 2020., 
4. Prijedlog Odluke o namjeri pristupanja Istarske županije Europskoj grupaciji za 

teritorijalnu suradnju “Euregio Senza Confini r.l. – Euregio Ohne Grenzen mbH”, 
5.  

a. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Javne 
ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode na području Županije 
Istarske, 

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS   

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  



b. Odluka o osnivanju Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode na području Istarske županije „Natura Histrica“ – pročišćeni tekst, 

6. Prijedlog Odluke o povjeravanju ovlaštenja Općini Tar-Vabriga-Torre-Abrega za 
davanje koncesija na pomorskom dobru, 

7.  
a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o iznosu godišnjih 

troškova obrazovanja učenika stranih državljana, Srednje škole Buzet, 
b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 

troškovima školovanja, Talijanske srednje škole-Scuola media superiore 
italiana "Leonardo da Vinci", 

c. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Industrijsko-obrtničke škole Pula,  

d. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Gimnazije Pula, 

e. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja kandidata stranih državljana iz zemalja izvan Europske 
unije, Srednje škole Mate Blažine Labin,  

f. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Talijanske srednje škole- Scuola media Superore 
Italiana Rovinj- Rovigno,  

g. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja Talijanske srednje škole Scuola media superiore 
italiana Dante Alighieri Pula Pola, 

h. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Gospodarske škole Istituto professionale Buje-Buie, 

i. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o iznosu godišnjih 
troškova školovanja stranih državljana, Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna 
Pula,  

j. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Srednje škole Zvane Črnje Rovinj-Scuola media 
superiore "Zvane Črnja" Rovigno, 

k. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke godišnje visine 
školarine u školskoj godini 2014./15., Srednje škole Mate Balote Poreč, 

l. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na  prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula, 

m. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2014./15. Medicinske škole Pula,  

n. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o iznosu godišnjih 
troškova obrazovanja za strane državljane, Gimnazije i strukovne škole Jurja 
Dobrile Pazin,  

o. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Glazbene škole Ivana Matetića -Ronjgova Pula,  

p. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2014./15., Ekonomske škole Pula, 

q. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč, 

r. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o određivanju 
godišnjih troškova školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Srednje škole "Vladimir Gortan" Buje - Scuola media 
superiore "Vladimir Gortan" Buie, 

s. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Strukovne škole Pula,  



t. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di 
formazine professionale Eugen Kumičić Rovigno, 

u. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školarine, Tehničke škole Pula, 

8. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Industrijsko-obrtničkoj školi Pula na 
otuđenje nekretnine i na stjecanje prava vlasništva nad istom u korist Istarske 
županije, 

9. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Strukovnoj školi Pula na osnivanje i 
prijenos prava građenja i na stjecanje prava građenja u korist Istarske županije nad 
nekretninom, 

10. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Gimnaziji Pula na osnivanje i 
prijenos prava građenja i na stjecanje prava građenja u korist Istarske županije nad 
nekretninom, 

11.  
a. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o osnivanju Savjeta za socijalnu skrb 

Istarske županije, 
b. Prijedlog Rješenja o izmjenama Rješenja o imenovanju Predsjednice i 

članova/članica Savjeta za socijalnu skrb Istarske županije, 
12. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnatelja Županijske uprave za ceste Istarske 

županije, 
13. Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća Povijesnog i pomorskog 

muzeja Istre - Museo storico e navale dell'Istria, 
14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti 

Srednje škole Zvane Črnje-Scuola media superiore "Zvane Črnja" Rovigno. 
15.  

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del Verbale della 12a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana, 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni, 
3. Proposta di Delibera sull'emanazione della Strategia cultruale istriana per il periodo 

dal 2014 al 2020, 
4. Proposta della Delibera sull'intento della Regione Istriana di aderire al Gruppo 

europeo di cooperazione territoriale "Euregio Senza Confini r.l. – Euregio Ohne 
Grenzen mbH”, 

5.  
a. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera 

sull'istituzione dell'Ente pubblico per la gestione delle aree protette naturali sul 
territorio della Regione Istriana, 

b. Delibera d'istituzione dell'Ente pubblico per la gestione delle aree protette 
naturali sul territorio della Regione Istriana „Natura Histrica" -  testo emendato, 

6. Proposta di Delibera con cui si affida al Comune di Tar-Vabriga-Torre-Abrega la 
facoltà di assegnare concessioni sul demanio marittimo, 

7.  
a. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 

sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione degli alunni cittadini stranieri 
della Scuola media superiore di Buzet – Pinguente,   

b. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Talijanska srednja 
škola - Scuola media superiore italiana "Leonardo da Vinci", 

c. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione alla Scuola d'avviamento 
professionale Pola, 



d. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione al Liceo di Pola, 

e. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione dei candidati cittadini stranieri 
provenienti dai paesi extraeuropei, alla Scuola media superiore Mate Blažina 
di Labin- Albona,   

f. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Talijanska srednja 
škola - Scuola media superiore italiana Rovinj-Rovigno,  

g. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Talijanska srednja 
škola - Scuola media superiore italiana Dante Alighieri Pula Pola, 

h. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Gospodarska škola 
Istituto professionale Buje-Buie, 

i. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione dei cittadini stranieri presso la  
Scuola delle arti applicate e del design Pola,  

j. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Srednja škola Zvane 
Črnje Rovigno - Scuola media superiore "Zvane Črnja" Rovigno, 

k. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare della tassa scolastica annuale per l'anno scolastico 2014/2015  
della Scuola media superiore Mate Balota Poreč-Parenzo, 

l. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Scuola per il 
turismo, l'industria alberghiera e il commercio Pola, 

m. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione per l'anno scolastico 
2014/2015  della Scuola di medicina di Pola,  

n. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione per i cittadini stranieri al Liceo 
e scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila Pisino,  

o. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione per i candidati cittadini 
stranieri provenienti da paesi extraeuropei, presso la Scuola di musica Ivan 
Matetić Ronjgov Pula-Pola,  

p. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione per l'anno scolastico 
2014/2015 della Scuola di economia di Pola, 

q. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Scuola turistico-
alberghiera Anton Štifanić Poreč-Parenzo, 

r. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera sulla 
determinazione delle spese annuali d'istruzione dei candidati cittadini stranieri 
provenienti dai paesi extraeuropei, della Srednja škola "Vladimir Gortan" Buje 
-  Scuola media superiore "Vladimir Gortan"Buie, 

s. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera sulla 
determinazione delle spese annuali d'istruzione dei candidati cittadini stranieri 
provenienti dai paesi extraeuropei, della Scuola d'avviamento professionale 
Pola,    

t. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Strukovna škola 
Eugena Kumičića Rovinj- Scuola di formazione  professionale Eugen Kumičić 
Rovigno,    



u. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione presso la Scuola tecnica di 
Pola, 

8. Proposta di Delibera con cui si dà il previo consenso alla Scuola industriale e 
artigianale di Pola all’alienazione dell’immobile e all'acquisizione del diritto di 
proprietà sullo stesso a favore della Regione Istriana,  

9. Proposta di Delibera con cui si dà il previo consenso alla Scuola d'avviamento 
professionale Pola all'istituzione e la cessione del diritto a costruire e all'acquisizione 
del diritto a costruire a favore della Regione Istriana sull'immobile, 

10. Proposta di Delibera con cui si dà la previa approvazione al Liceo di Pola 
all'istituzione e alla cessione del diritto a costruire e all'acquisizione del diritto a 
costruire a favore della Regione Istriana sull'immobile,   

11.  
a. Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera d'istituzione del Consiglio 

per l'assistenza sociale della Regione Istriana, 
b. Proposta di Provvedimento sulle modifiche del Provvedimento di nomina della 

Presidente e dei membri del Consiglio per l'assistenza sociale della Regione 
Istriana, 

12. Proposta del Provvedimento di nomina del direttore dell'Autorità regionale per le 
strade della Regione Istriana, 

13. Proposta del Provvedimento di nomina dei membri del Consiglio d'amministrazione 
del Povijesni i pomorski muzej Istre - Museo storico e navale dell'Istria, 

14. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla proposta di Delibera 
sull'integrazione dell'attività della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj - Scuola media 
superiore "Zvane Črnja" Rovigno. 

 
AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 12. sjednice Skupštine Istarske  
             županije, 
  

Skupština je  bez primjedbi  sa 35 glasova  «ZA», bez  glasova«PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, verificirala 

ZAPISNIK 
sa 12. sjednice Skupštine Istarske  županije 

 
 
 
 

AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 

Za postavljanje vijećničkih pitanja javili su se : Tedi  Chiavalon, Danijel Ferić, Sandraa 
Ćakić Kuhar, Marino Roce, Zdenko Pliško, Ticijan Peruško, Nevija Poropat, Evelina Biasiol 
Brkljačić, Vili Rosanda, Damir Kajin, Davor Komar, Vesna Šćira Knapić, Josip Anton  Rupnik. 

 
TEDI CHIAVALON (IDS), pitanje za  Župana. 
 Iz jednog  medija imali smo prilike čuti da je HEP kao investitor u  TE Plomin C  
zatražio izmjenu lokacijske dozvole na način da se smanji visina dimnjaka. Mene su zvali 
ljudi sa Labinštine i molili da u njihovo ime  postavim pitanje da li je to istina i ako je istina što  
će po tome poduzeti Istarska  županija, da li će vijećnici o tome raspravljati, jer to  predstavlja  
dodatnu ugrozu, ne samo žiteljima Labinštine, nego svim građanima Istarske županije.   

 
Župan VALTER FLEGO (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), ja sam isto  kao i  svi vi 

ostao iznenađen neki dan kada sam upravo  takvu  vijest dobio i  ja  bih čak rekao  da je to 
jedna, nažalost, poznata priča, jedna trakavica koja se puno vremena vuče. Podsjetit ću vas  
da smo mi pred mjesec dana dobili i  odluku Ustavnog suda koji odbacuje upravo naše 
navođenje, odnosno ja  osobno jesam potpisao tužbu prema Ustavnom sudu gdje tražim da 



se poništi cijela procedura zbog neprihvatljivog energenta, odnosno nepoštivanja Prostornog 
plana Istarske županije. Ustavni sud svoje je rekao, a slijedeći korak kojeg čekamo, čekamo  
3.07.2014. godine da se očituje Visoki upravni  sud upravo oko lokacijske  dozvole. Zašto? 
Zato jer je tužba Istarske županije  prema  Visokom upravnom  sudu na način na koji je 
lokacijska dozvola dobivena, a ja ću vas podsjetiti kako  je ta lokacijska  dozvola dobivena. 
Dobivena je na način da investitor, u ovom slučaju HEP, zatražio je lokacijsku dozvolu, a u  
postupku kada tražite lokacijsku dozvolu, naravno, morate proći i  studij  utjecaja  na okoliš. 
Dakle, sve to skupa je završeno i lokacijska dozvola je dobivena, ali kao što sam rekao, 
Istarska županija  podnijela je tužbu, što znači, ukoliko investitor mijenja visinu dimnjaka on 
treba opet mijenjati lokacijsku dozvolu, a prije toga treba proći kompletna  procedura  studije 
utjecaja na okoliš.  

Ono što ja želim ovdje reći, dakle, da kao i onda s tim još sada i groznije sve to skupa  
meni zvuči, da je to apsolutno  neprihvatljivo, ali  nećemo sjediti  skrštenih  ruku,  kao što ni 
do sada nismo učinili, radimo apsolutno sve što je moguće. Nažalost, ova investicija je 
proglašena od strateškog interesa za  Republiku Hrvatsku i mi nismo stranka u postupku, mi  
ne dobivamo  nikakve više dokumente po pitanju Plomina C, ali ja hoću odmah  sutra ujutro 
zatražiti egzaktno mišljenje i informaciju Ministarstva zaštite okoliša i od samog investitora  
HEP-a, pisanim putem tražiti hitno njihovo očitovanje. Nakon toga to ćemo, naravno, 
podastrijeti, ukoliko dođe do 3.07.2014. godine dokumente sudu, ukoliko ne, čim dođu vi  
ćete biti informirani i sagledat ćemo sve pravne korake koje možemo  dalje učiniti.              

  
DANIJEL FERIĆ (SDP-SDSS-SDA-Hrvatske), nema pitanja, nego ima jedan 

prijedlog, a vezano je za legalizaciju bespravne gradnje u Istarskoj županiji. Istarska  
županija je po broju zaprimljenih zahtjeva, sa 24.404 zahtjeva, u samom državnom vrhu. 
Nažalost, kada je u pitanju realizacija, odnosno broj  riješenih predmeta, nalazimo se na 
samom dnu, prema zadnjim podacima Ministarstva graditeljstva i prostornog  uređenja, 2499 
je  riješenih  zahtjeva, odnosno 10,24 %. Nažalost, brojni su  zahtjevi, međutim, isto tako 
siguran sam da građani Istre očekuju da se ti zahtjevi riješe u što kraćem roku. Stoga i 
prijedlog  vama, a vezano za  racionalizaciju troškova poslovanja  županijske uprave i novi 
kolektivni ugovor kojim ste potpisali, to naravno pozdravljamo. Dva su bila moguća  rješenja. 
Jedno je otpuštanje dio radnika, ovo drugo koje ste uspjeli dogovoriti je puno  bezbolnije. 
Dakle, smanjenje određenih materijalnih prava da bi se  napravio određen iskorak, uštedjelo 
se. Prema mojim  saznanjima, a i sami ste ih potvrdili, ta masa plaća je  spuštena ispod  20% 
koliko propisuje Zakon o plaćama o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi. Stoga, 
evo, i moj prijedlog vama da razmotrite novo zapošljavanje ljudi kako  bi se radnici zaposlili i 
krenulo u realizaciju.   

 
ŽUPAN, meni je  dužnost  da cijelu ovu sliku predstavim  vama vijećnicima, pa  da 

zajedno promislimo  gdje   smo, odnosno kako  dalje. Istina je da je Istarska županija htjela, 
željela zaposliti nove ljude, da je proveden čak i  natječaj, ali nismo dobili, nažalost,  zeleno 
svjetlo  od Ministarstva financija. Nakon  toga mi smo u smislu  racionalizacije smanjili plaće, 
odnosno smanjili masu  plaća i  sve ostale troškove i  ne bih  rekao da je to povezano jedno  
sa  drugim, ali  bih  rekao, ono što je činjenica, da legalizacija  bespravno izgrađenih 
građevina Istarskoj  županiji donosi gubitka, odnosno da  predstavlja  trošak.. U tom  smislu i 
u razgovoru sa samom ministricom vidio sam, što je kasnije i učinjeno,  da  država želi  
formirati  agenciju i  da država, dakle, preuzima  predmete po  svim  županijama kako  bi 
preko  agencije efikasnije i  brže rješavala zaostale predmete. Ako se ne  varam, neka  me  
pročelnik ispravi, iz naše županije uzeto je 3.000 predmeta, koji se  rješavaju u agenciji i ja to 
vidim kao pomoć. A isto tako   sjećam se ovdje rasprave kada smo  pričali, vjerujem da svi  vi 
se slažete  da imamo prioritetnih stvari za ulagati novac, a ne  samo  raditi financijski minus u 
našem Proračunu za nove osobe koje će rješavati zaostale predmete. To  smo na zadnjem 
rebalansu Proračuna  i potvrdili. Neću se vraćati, dakle, na teme gospodarstva, zdravstva, 
socijale i  svih ostalih potreba koje  jesmo ustvar povećali , ali hoću  reći da definitivno, sada 
je  sasvim jasno i izvjesno, da mi  više ne dobivamo ona  sredstva koja  smo dobivali do 
1.01.za one djelatnike koje  jesmo preuzeli još  tamo  1.01.2008. godine iu  Ureda  državnih 



uprava. Ja  ću  vam reći da  prošli tjedan su bile  su kod mene kolege iz  Njemačke, iz 
Okruga Konstant, gdje smo mi  pričali upravo o   takvim potezima i o  takvim   stvarima i rekli 
su mi otvoreno, kod njih u  Badem Vintenbergu u  Austriji  to je  nemoguće učiniti, amo kada 
se takve odluke donašaju onda je obveza  središnje  države da, ukoliko spušta  neke  
poslove na gradove, općine, županiju, osigura i sredstva za  njihovo provođenje za uvijek,  
trajno, i da pita  županijsku, u ovom  slučaju nas, parlament, da li prihvaćaju takve poslove. 
Dakle, mi jesmo onda  preuzeli radnika, a sada smo ostali bez  novaca, što isto tako  je jedna  
velika  činjenica. Ono što ja  želim, bez obzira na to, ovdje  naglasiti  jesu  tri  stvari. 

Prva, tko god ima novu investiciju, tko god ima potrebu za hitnim ozakonjenjem svoje  
zgrade ili novom investicijom taj je na vrhu naših prioriteta. I to može pročelnik vrlo  egzaktno 
i potvrditi, svatko  tko želi, a  ja ovim putem pozivam ljude koji   žele da im se hitno  legalizira  
građevina neka  se jave. Nažalost, puno je više onih koji mole da se to odgodi  čim  više, 
puno, puno više, i to je bila  tema i  na Zajednici  župana na kojoj smo debatirali, jer ljudi  
nemaju novaca., jer, nažalost, paše im, da tako kažem, da se građevina legalizira za  tri, 
četiri godine, a ne mjesec zbog plaćanja. Dakle, to je nažalost naša hrvatska stvarnost, ali 
bez obzira na to mi radimo svojim  tempom i na vrh prioriteta  stavljamo i nove  zahtjeve, 
odnosno one  koji zbog nekih razloga, prvenstveno djelatnosti iznajmljivanja u turizmu ili  bilo  
čega drugog žele da im se to što hitno  učini i ovim putem ih  pozivam, a bez obzira na  cijelu 
ovu priču koju  sam vam sada ispričao, mi idemo sada zaposliti  petnaestak  vježbenika kako 
bismo ustvari na «najjeftiniji» način uveli ljude u posao, a  paralelno sa time i u većem dijelu  
rješavali predmete. Mislim da je to najbolja varijanta rješenja koja ustvari već slijedeći mjesec  
će saživjeti.      

 
DANIJEL FERIĆ, (SDP-SDSS-SDA-Hrvatske) dopunsko pitanje, zahvaljuje  županu  

na odgovoru,  sasvim sigurno je dobar korak preuzimanje vježbenika. Sigurno će i oni dati 
svoj doprinos, njih 15 godinu dana, pretpostavljam da oni koji se dokažu  da će možda 
danas, sutra, biti i zaposleni.  Ovo što ste  nam rekli  je novi moment pa  vam se zahvaljujem  
na informaciji vezano da građani i ne  žele  da se to ubrzano rješava. Međutim, volio bih da 
možda pokušate uputiti još  jedan dopis Ministarstvu financija. Naime, rekli  ste niste dobili  
zeleno svjetlo od Ministarstva financija. Ni jedno drugo ministarstvo ne može  vam dati 
zeleno svjetlo za kršenje zakona. Zakon je donio Hrvatski sabor i jedino Sabor  to može 
mijenjati. Stoga  vas još jednom molim da  razmotrite i onu prvu  varijantu koju  sam izložio.     

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR (IDS-HNS-ZELENI), na protekloj sjednici Skupštine  

Istarske  županije sanacijska upraviteljica Opće bolnice Pula  dr. Irena Hrstić s dosta 
optimizma je bila izvijestila o izgradnji nove  pulske bolnice, pa me zanima da li su  od tada 
učinjeni  određeni pomaci  i u kojoj je fazi  provedba javnog  natječaja.  

 
ŽUPAN, prošli puta je bila ovdje gospođa dr.Irena Hrstić, koja je pričala upravo o  

definitivno najvećem projektu koji, uvjeren sam, hoće krenuti ovo ljeto ili  najkasnije u jeseni.  
Naravno, riječ je o izgradnji nove Opće bolnice u Puli, bolnice koju svi već toliko godina  
čekamo, ali i bolnice koja će doprinijeti daljnjoj racionalizaciji poslovanja Opće bolnice s 
obzirom da sada radimo na dvije lokacije, a sutra će to biti sve pod istim  krovom. U 
međuvremenu desila se je i jedna odlična stvar, gdje se ja  želim zahvaliti i Vladi, a to je  da 
je ostatak pokriven jamstvom Vlade na prošlotjednoj sjednici u srijedu., na 300.000,000,00 
kuna  HBOR-ovoj dobivena je suglasnost Vlade i preostaje posljednji korak u ovom nizu 
priprema koji će se upravo sutra desiti kada je u 11,00 sati zakazano Povjerenstvo koje treba 
donijeti odluku o izboru najpovoljnijeg ponuditelja. Nakon toga odmah se sastaje i  
Sanacijsko vijeće, odnosno Upravno vijeće, koje će, uvjeren sam, potvrditi jednu takvu  
odluku. I dolazimo ustvari do kraja ovog našeg prvog dijela posla gdje onda čekamo  
eventualne žalbe. Ja iskreno vjerujem da žalbi neće biti. Ukoliko ih  bude procedura je jasna i 
propisana, idemo poštivati, naravno, kao i uvijek proceduru i na kraju te priče  slijedi 
potpisivanje ugovora za izgradnju, Ukoliko ne bude žalbi vjerujem sam i siguran sam i  tvrdim  
da će u osmome mjesecu može i fizički početi sama gradnja, ako ne, evo, pričekajmo  cijelu 
priču kako će biti i redovito ćemo se informirati, ali od zadnjeg puta do danas zbilja je učinjen 



jedan veliki korak unaprijed i sretan sam i ponosan što smo došli do ovdje nakon desetak 
godina zbilja tvrdoga rada i jedva čekam, kao i vi svi, onaj povijesni trenutak potpisa  ugovora 
i početak gradnje.  

 
MARINO ROCE (HDZ- ), ima dva pitanja. 
Prvo pitanje postavlja  županu. 
Ovih dana vidimo, nakon mnogih do sada tvrtki, da je «Glas Istre- trgovina», 

vjerojatno kakva je situacija da je moguće da jedno 300 ljudi ostanu bez posla, pa  da li  nam 
možete izlistati, da li znate koja je situacija i što se dešava, pošto znamo, ne  u tu  tvrtku, a 
možda  i u tu  tvrtku, a u tu sestrinsku, nekada je i ova  Županijska  skupština, kada vi niste 
bili  župan, ne županija, ali javna poduzeća su  direktno učestvovala u krizama tih tvrtki.             

Drugo pitanje, da li nam možete objasniti zašto se desilo, što smo jučer  na tiskovnoj 
konferenciji izložili da mi materijale za 4. točku dnevnog reda dobili smo zapravo  3 dana 
prije sjednice, jer dobili smo materijale koji nisu bili na hrvatskom  jeziku, znači, pred 3 dana,  
u petak popodne, a zapravo mi danas odrađujemo tu točku  protiv propisane procedure po 
Poslovniku, a znamo da po Poslovniku materijale moramo dobiti 10  dana  prije  skupštine. 
Mi danas nismo na  to reagirali i dalje, jer tu točku dnevnog reda i podržavamo, ali mislim da 
nije primjeno onako kako su  materijali upućeni  nama vijećnicima.     

 
ŽUPAN, prvo pitanje ja bih čak rekao da prava adresa je Ministarstvo financija, ali 

podijelit ću sve što imam sa vama vezano za situaciju u tvrtki  Glas Istra – trgovina. Nažalost, 
imamo puno  takvih situacija u  Hrvatskoj, u Istri. Ono što ipak mene veseli  je, siguran sam  
kao i svih vas, je onaj podatak koji smo neki dan pročitali, a to je da je  na dan 1.06. u  našoj  
županiji ipak  10, 5 % manje nezaposlenih nego prošle godine, a da imamo problema imamo. 
Zato sam rekao da je prava  adresa Ministarstvo  financija, pa definitivno  radi brojnih  
predstečajnih nagodbi ili  stečajnih nagodbi nakon toga, ali i radi toga  da postaje  zbilja  
jedan veliki problemi, ne samo otvaranje novih radnih mjesta na kojemu se dnevno borimo 
zajedno sa gradovima i općinama sa mjerama, nego i sa očuvanjem postojećih radnih 
mjesta. Mislim da se razumijemo o kojim tvrtkama ovdje pričamo, o kojim problemima 
govorimo, ali ja molim svih vas da o tvrtkama koje jesu u problemima pričamo tamo  gdje 
možemo pomoći. I zahvaljujem se mnogima koji  razumiju  tu situaciju i koji ne zlorabe  te 
tragedije i ljudske i osobne, ali i svih  tih tvrtki radi, ne daj  bože,  sitnih  nekakvih političkih 
interesa, jer vjerovnici odmah šalju ovrhe i tu nema milosti i s tog razloga  jedno veliko  hvala 
upravo na takvom ponašanju, konkretnom ponašanju oko ovih  tvrtki koje jesu u financijskim  
različitim problemima. Da se opet vratim, dakle, na  «Glas Istre – trgovinu, da podijelim sa 
vama moja saznanja, dakle, oko koletaralama neću, nego ću reći da prema mojim 
saznanjima  «Glas Istre – trgovina« da prolazi jednu  vrlo tešku  fazu predstečajne nagodbe i 
ono što jedino mislim da je važno reći ovdje je naše opredjeljenje, a siguran sam da to  mogu  
reći i u ime  Ministarstva  financija,  da to  čim prije završi, dakle,  ova priča da se nađe izlaz 
iz situacije i da tkogod  sutra  bude novi  preuzimatelj, da radi upravo ono što nam treba biti  
zajednički prioritet, a to je  preuzimanje ljudi koji rade za male plaće na kioscima i ja vjerujem 
da to zbilja ide u tom smjeru. I još jedanput zahvaljujem  svima  koji konstruktivno u tom 
smjeru i rade. Vjerujem da sedmi mjesec hoće u jednom  takvom smjeru ići  kako bi  ljudi, 
sve ove divne osobe koje  rade na  kioscima, opet  pronašle svoj kruh.       

Oko ove vijesti, koja je očito bila  nacionalna vijest, jer sam ja  to sinoć  gledao  na 
dnevniku u 17,00 sati na HTV-eu, htio bih nešto reći, a to je da sam ja to kao  župan u 
redovitoj proceduri uputio 12., sjećam se, bio je kolegiji u proceduru i  da svi  vi  ste 
pravodobno, koliko sam informiran, dobili materijale na hrvatskom jeziku uz poziv za ovu 
sjednicu. Kad kažem materijale mislim i na potrebi obrazloženja prijedlog Zaključka i  na 
prijedlog resornog pročelnika prema županu itd. I dobili ste kompletan statut «Euregio  Senza  
Confini r.l.-Euregio Ohne Grenzen mbH» - Euroregija  bez granica  na onom jeziku na kojem 
je službeni jezik te grupe za teritorijalnu  suradnju, to je , naravno, talijanski, koji , podsjetit ću 
svih, je jednako  vrijedan jezik u Istarskoj  županiji i njemački. Dakle, to su jezici na kojem je 
pisan statut, službeni jezik. Naravno, da paralelno sa time je  krenulo i prevođenje i ja jedino 
što mogu reć  je ispričati se, ukoliko to  prevođenje je kasnilo koji  dan zbog velikog  obima 



posla, ali u petak svi vi jeste dobili statut i na  hrvatskom jeziku i ja  stvarno ne vidim razloga 
oko te teme dizati nekakvu prašinu. Dakle, preko vikenda na svim jezicima svi smo imali 
prigodu pročitati svako slovo. I kasnije, ja vas molim, da podržite ovu  hvalevrijednu inicijativu 
da se učlanimo kao punopravni  partner u toj asocijaciji.     
 

MARINO ROCE, (HDZ-e) dopunsko pitanje, gospodine župane, možda griješim  
datum, ali mislim da je  9.05. bilo zasjedanje u Puli, znači, to je više od mjesec dana do  kada 
su materijali trebali doći. Ako se za  tih 3 stranica treba  prijevod  mjesec dana, ona vam 
mogu vjerovati, ali dostaviti ovakve prijevode i  napisati  nam u srijedu da slijede materijali i 
poslati ih na talijanskom i  njemačkom, a ne na hrvatskom, a ne znam da li se poklopilo, mi 
smo 11. poslali poziv za tiskovnu konferenciju, prijevodi su došli negdje u u poslijepodnevnim 
satima. Mislim da to nije u redu. Mi ćemo tu točku dnevnog  reda podržati, jer mislim da  je i 
dalje u redu i mi to podržavamo, ali ovaj način  funkcioniranja da nismo dobili  materijale 
kako  treba nije u redu.      
 

   
ZDENKO PLIŠKO (IU), naglašava da ima samo jedno pitanje, potakla ga je izjava 

ministra rada, koji je izjavio da negdje početkom ovog mjeseca u Hrvatskoj oko 54.000  
radnika dela a ne dobivaju plaću. Interesantno da je to došlo baš iz Ministarstva rada, a 
nažalost, među  tim poslodavcima, čiji  radnici  ne dobivaju plaću, a delaju, je i  sama Vlada. 

Interesira me koliko je tih  radnika u  Istri, da li imamo  ta saznanja i  ako  nemamo 
podataka koliko je to radnika, da li možda imamo podatak o koliko se poslodavaca  radi. 
Nešto slično je sada i vijećnik Marino  Roce  spominjao jednu  firmu, «Glas Istre – trgovina», 
na što je dao odgovor djelomično i gospodin župan. Mislim da je ovo još  jedna nova 
moderna pljačka ljudi. Prije su im uzeli fabrike, uzeli su im poduzeća, sada im  uzimaju iz  
žepa ili im ne daju u  žep. Sugerirao bih  županu da pokuša pritisnuti nadležne institucije 
putem nadležnih ministarstava da se prekine jedanput ovakav način odnosa  poslodavca 
prema radnicima.      : 

 
ŽUPAN, zahvaljuje  vijećniku  Zdenku Plisko na postavljenom pitanu. 
Iako, adresa nije ispravna, nećemo bježati od problema. Kažete da  54.000  radnika u  

Hrvatskoj radi, a ne dobivaju plaću. To je grozan podataka, ali tako je kako je. Da me pitate 
koliko je takvih ljudi u Istri ne znam, nemam tih  saznanja, sigurno u  Županiji nitko  nema tih  
saznanja, ali ono što ćemo učiniti, postavit ćemo upravo takvo pitanje Ministarstvu  rada, 
kako vi kažete. Ali, postoje i inspekcije, Inspekcija rada, gdje bi nakon toga trebali i  
detektirati odgovornost. Odgovornost nije samo na predsjednicima uprava, nego i na  
nadzornim tijelima, ali prva, definitivno je informacija koju ćemo tražiti tko su ti pravni subjekti 
koji, - ja nemam podatak, vjerujem da je, ukoliko je tako ministar rada rekao, - koji  rade, a čiji 
radnici ne dobivaju plaću. Ja vam obećavam, idemo tim putem i biti  ćemo u kontaktu što 
smo uspjeli učiniti po tom pitanju.       

 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski laburisti. Stranka  rada), ima dva pitanja za  župana. 
Prvo pitanje, potaknuto nizom upita građana koji me pitaju o toj  temi, a rekoh  sam 

pitati  ću ja župana pa  da nam odgovori. Pitanje odnosi se na tunel  Učku, koji je  svojevrsni 
ulaz i izlaz iz  Istre, te poveznica  s ostalim dijelovima zemlje. Kao što znamo izgrađena je s 
novcima građana Istre, a cijena , nazovimo to tako ulaznici i izlaznici iz Istre košta nemalih  
29,00 kuna što u oba smjera iznosi 59,00 kuna. Moje pitanje  to  župan  može učiniti da  
sniženo troškove opterećenja građana Istre, odnosno to vladajuća, kao  dio koalicije  na 
vlasti, može učiniti po tom pitanu. Ono što mi predlažemo je povoljnija tarifa za sve 
automobile  s istarskom oznakom EU. 

Drugo pitanje je vezano za Zakladu za poticanje partnerstva i  razvoj  civilnog  
društva, čiji je osnivač Istarska županija. Ukazuje se  na neracionalno  trošenje  sredstava, 
gdje Zaklada  na svoje plaće troši više novaca nego što dobiva od Istarske županije, a 
Istarska  županija izdvaja 800.000,00 kuna iz Proračuna za Zakladu. Ono što smo i 
predlagali da se ograniči postotni udjel rashoda za radnike u ukupnim prihodima i  rashodima 



u Zakladi. Kao što  županija ima zakonska ograničenja  da se ukupan iznos plaće ne smije 
premašiti 20 % vrijednosti Proračuna, tako  smo mi tražili da u Zakladi uvede slično 
ograničenje, pa evo moje pitanje : da li je  nešto učinjeno  da bi se racionaliziralo poslovanje 
Zaklade. 

           
ŽUPAN, oko tunela Učke, činjenica je da je  to veliko opterećenje  29,00 kuna za  

građanstvo, ali ja tu ne bih  zaboravio one, čak i veće cifre za kamione za  teretni promet, 
odnosno za  naše gospodarstvo u konačnici. Ono što mi radimo zajedno i tu me vesele 
pomaci u zadnje vrijeme, zajedno sa Ministarstvom prometa jesu novi razgovori oko  
koncesijskog ugovor je  jedna nova slika sagledavanja  buduće koncesije koncesionar koji 
ima puno  takvih detalja u sebi, a koji jesu sve skupa zajedno preduvjet za gradnju nove  
trake od Rogovići do Učke, a u drugoj fazi  samo  tunela Učka, dakle, to je sastavni  dio  
cijele te priče. Naravno, da postoji ENC, da postoje popusti koji jesu takvi kakvi  jesu, ali u 
proteklih mjesec dana 3 puta sam bio na tim sastancima gdje se kompletna ova problematika 
kompleksno i  sagledava. 

Zaklada za poticanje  partnerstva i razvoj civilnog društva. Činjenica je da  imamo 
puno izazova koje trebamo posložiti. Činjenica je da Zaklada treba biti suport, ali u pravom 
smislu suport udrugama civilnog društva, a prvenstveno  sada kada jesmo u velikoj 
europskoj obitelji i sada kada treba udrugama pružiti i materijalnu, odnosno financijsku, li i  
kadrovsku pomoć oko pisanja različitih projekata. Uvjeren sam i  mislim da  će to biti prioritet 
rada Zaklade. Uvjeren sam i mislim da ima prostora u zakladi za racionalizaciju  troškova i 
siguran sam da će tako razmišljati i budući ravnatelj ili ravnateljica Zaklade. Želim vas  
obavijestiti  da je postojeća ravnateljica  upravo danas meni dala ostavku.   

 
NEVIA POROPAT (IDS-HNS-ZELENI), ima dva pitanja. 
Prvo pitanje se odnosi na prometnu infrastrukturu, odnosno odnosi se na investicije 

Hrvatskih  cesta na području Istarske  županije u 2014. godini. Zanima me koliko je otvorenih 
investicija, koje su to investicije, kolika je njihova  vrijednost, da li  će sve te investicije biti 
završene u zadanim ili ugovorenim rokovima, jer znamo da je turistička sezona već debelo 
počela i zanima me da li će do kraja 2014. godine  da li je nešto planirano ili je  već  
ugovoreno od novih investicija. Mislim d aće mi odgovoriti župan li netko od njegovih 
suradnika.  

Drugo pitanje bih postavila gospodinu Milanu Antoloviću, a odnosi se na  Lovačko  
društvo «ZEC» iz Poreča. Naime, to Lovačko društvo «ZEC» iz Poreča  2011. godine  
proslavilo je svoju  stotu godišnjicu  postojanja. Svjedoci smo da u tom  društvu nešto  ne 
funkcionira, da društvo ima  nekakvih pravnih problema, pa me zanima da li  Istarska  
županija nešto poduzima po  tom pitanju, odnosno da li je nešto poduzela kako ne bi došlo 
do ne daj bože gašenja tog  društva. Zašto to pitam? Pitam iz razloga što me svakodnevno u  
Poreću  moji sugrađani zaustavljaju i pitaju oko tog problema, pa sam rekla večeras je  
Skupština i  želim doznati i da javnost  dozna iz prve ruke  što se to tamo dešava.     

 
ŽUPAN, gdje smo danas, a što se radi do kraja ove godine i priprema za  buduće 

razdoblje vezano za cestovnu infrastrukturu, činjenica je i  stvarno u tom dijelu možemo  reći 
da infrastruktura je, ne samo preduvjet života, nego i  razvoja, ali  isto tako  ova  cestovna 
infrastruktura nešto je o čemu mi u Istri zbilja imamo  velikih  rezultata.  Ja sam dok  ste vi 
postavljali drugo pitanje  na brzinu zbrajao brojke iz ove godine do sada već ugovorenih  i 
realiziranih projekata Hrvatskih cesta u Istri, mi smo iznad 110.000.000,00 kuna investicija  u  
2014. godini. Naravno, da je najveća investicija  cesta  koja  se radi u  Puli, 30.000.000,00 
kuna, u Poreču cesta od Lacopa prema gore je  20..000.000,00 kuna, u Rovinju cesta i rotor 
15.000.000,00 kuna. Počela se raditi i nastavak zaobilaznice u  Poreču  50.000.000,00 kuna. 
Dakle, to su sve investicije koje trenutno traju ili su pri kraju i neka,  kao ova posljednja koju 
sam rekao u Poreču, biti će gotove, kako je u natječaju  rečeno,  90  dana od uvođenja u 
posao, što znači do zime ove godine.    

Da li je  tajmnig  pravi bilo je  slijedeće pitanje ?  



Uvijek možemo reći da netko ima primjedbi, ali ja neću sada elaborirati zašto je to  
tako, zašto nije, kako najprije, naravno, treba napraviti poslovne planove, pa onda raspisati 
natječaj, čekati sve ono što sam prije rekao za bolnicu, rokove, žalbe, ugovore itd.., ali ja 
samo želim zahvaliti građanima na strpljenju ustvari na tome što nakon tog strpljenja dolazi 
bolja prometna cestovna infrastruktura koja je svima nama prioritet. Ja sam siguran da sve 
ove  prašnjave ceste vrlo  brzo zaboravimo kada se nešto kompletira. 

Ono što je važno reći je nastavak priče, odnosno kako i vi sami kažete do kraja 
godine, što do kraja godine? Do kraja godine, kao prvo, rade se projekti i to  vrlo dinamično 
kako bi se  stiglo na 10. mjesec kada znate da poduzeća sa javnim ovlastima , u ovom  
slučaju, Ceste, rade svoje proračune. Tu prvenstveno mislim  na projekt  Šijana – Veli  Vrh, 
Veli  Vrh – Vodnjan, ali ono što je posebno važno mislim na turističku cestu ustvari od 
Umaga  do Vrsara. To su vrlo važni projekti u visokom  stupnju  realizacije, gdje  sam i ja kao  
župan u dva navrata pozvao  i sve te načelnike i gradonačelnike koji  na tim  područjima 
imaju  svoju jedinicu lokalne uprave ili samouprave da se aktivno uključe, prvenstveno u 
rješavanju  imovinsko-pravnih odnosa i tu nailazimo na jedan ogroman pozitivan odjek, 
odnosno na jednu zajedničku sinergiju, tako da ja sam siguran kako  hoćemo biti  spremni za  
2015. godinu, a do kraja  2014. godine, uz inu najveću investiciju koju očekujem, kako sam  
rekao prije, da se  dovrši, to je Poreč, to je tih 50.000.000,00 kuna. Nemojmo zaboraviti  da 
je  izabran najpovoljniji ponuditelj za  cestu od  Buzeta do  graničnog prijelaza Požane, gdje 
sada imamo, nažalost, žalbu na najpovoljnijeg ponuditelja, ali  imamo, uvjeren sam,  snage 
ove godine još sa jednom investicijom krenuti, a to je  rekonstrukcija ceste od  Lupoglava  do 
nazad do Ročkog Polja, a u slijedećoj godini, nemojmo zaboraviti, spremnu investiciju za 
zaobilaznicu  Lupoglav. Dakle, sve u svemu, da ne duljim, želim samo na kraju izraziti  veliko 
zadovoljstvo sa suradnju s  Hrvatskim cestama.    

 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 

ribolov i vodoprivredu, točno je Lovačko društvo «ZEC» Poreč došlo je, upotrijebiti  ću  riječ, 

u  pat poziciju i nemogućnost funkcioniranja iz razloga što je nadležni sud na kojem se vodio 

sudski spor između starog predsjednička  Lovačkog  društva «ZEC» Poreč, kojeg je  

skupština Lovačkog društva prije 3 godine otprilike  smijenila jednoglasno, on se žalio, sud  

je donio rješenje u njegovu korist i stavio van snage pravo raspolaganja imovinom  

postojećem predsjedniku društva. A temelju tog rješenja Upravni odbor društva sazvao je 

skupštinu da dođe predsjednik i da preuzme, novi predsjednik, imenovan od strane 

rješenjem nadležnog suda, i on nije došao na  skupštinu, nije došao  na sjednicu Upravnog 

odbora, da preuzme vođenje društvom. Na taj  način je  praktično u nemogućnosti provoditi 

se bilo kakve odluke Skupštine društva, Upravnog  odbora, nema ovlaštenog predstavnika  i 

mi smo pokrenuli određene aktivnosti prema  nadležnim tijelima  državne uprave  Istarske  

županije, Ministarstva poljoprivrede i ministarstva pravosuđa, da iznađemo uz njihovu pomoć 

izlaz iz situacije, da ne bi  došlo u pitanje uopće funkcioniranje  postojanje  društva.  Mi smo 

pismeno obavijestili Lovačko društvo  «ZEC» Poreč i nadležna  tijela da nisu platili lovo 

zakupninu za prvih šest mjeseci, jer je obveza plaćanja platiti lovo zakupninu za korištenje 

lovišta ili gospodarenje lovištem u dva navrata godišnje, roj je  31.03., drugi rok je  30.09. 

Ukoliko se  ne plati lovo zakupnina  tada je župan ovlašten da se pokrene postupak   raskida 

ugovora. Međutim, obzirom da Istarska  županija ima  garancije za naplatu  jednogodišnje  

lovo zakupnine i garanciju za osiguranje lovišta kroz  Fond za  gospodarenje lovištem. Koje 

je osnovalo Lovačko društvo i sredstva su udružena sa Fondom za  razvoj poljoprivrede, 

nama nije problem naplatiti se prisilnim putem, ali ne želimo iskoristiti tu mogućnost sve dotle 

dok postoje pravne mogućnosti da se iznađe izlaz iz  pat pozicije obzirom da ste, kao što  ste 

vi rekla da je 100 godina rada društva proslavljeno prije  3 godine, ja sam imao čast i priliku 

biti nazočan toj proslavi. Tada je društvo izdalo jednu vrijednu knjigu. Društvo ima izrazitu  

tradiciju i nama je stalo da  to društvo nastavi normalno raditi. I Upravni odjel za 



poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu, zajedno sa Kabinetom  župana će 

sve učiniti da to društvo nastavi raditi uz uključivanje stručne i pravne pomoći  nadležnost 

Ministarstva, u ovom  slučaju, Ministarstva poljoprivrede i Ministarstva  pravosuđa.  Moći  ću 

vam  na slijedećoj  Skupštini  dati  izvadak iz informacije.      

EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, (HSU), a me interesa sapere, avere un  
agiornamento legato alla problematica  dei toponimi storici e l'indicazioni  stradali in formato  
bilinque per le vie di comunicazione di competenza regionale. Ci si chieda  perche doppo  
tanti anni si vedono ancora nuove indicazioni che non riportano la discretura legalmente  
prescrita. Forse sarebbe caso di ricordare le Hrvatske ceste che quando previene loro una  
richiesta di nuove indicazioni devono richiedere lo  sviluppo reale e forma  legale. 

 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica župana, ringrazio la signora Evelina Biasiol  

Brkljačić per il sugerimento e altralmene si sta lavorando in questa problematica perche e' 
una probematica con le Hrvatske ceste e naturalmente alorgiamento che ha deto, sotolineato  
bene e ricevera una  risposta scritia e vedremo che ' il punto  della  situazione.   

      
VILI ROSANDA (IDS-HNS-ZELENI),  ima jednu informaciju  i jedno pitanje. Naime, s 

početkom ovog mjeseca je dr. Marinko Rade, ravnatelj  bolnice za ortopediju i rehabilitaciju u 
Rovinju, proglašen  najmlađim mladim znanstvenikom svoje generacije. Htio bih istaknuti da 
je to u biti  najbolji demanti svim onima koji su  isticali to jest sumnjali u njegovu  stručnost i 
koji su pokušavali ispolitizirati njegovo imenovanje, jer  svima nama su puna usta kada se 
priča o  odljevu mozgova i odlasku mladih znanstvenika van države, ali kada se neki 
znanstvenik tipa njegovog kalibra i odluči vratiti nazad, nažalost, postavljaju mu se 
zgambete. Htio  bih  reći da je  Rovinjska bolnica, naša regija mogu biti ponosni što se jedan 
takav čovjek, njegov je stručnosti i njegove kompetencije odlučio vratiti i prihvatiti jednu  
funkciju u kojoj upravo to svoje znanje i kompetencija  stavlja  u  funkciju  boljitka  svih  nas. 

I također imam  jedno pitanje za gospodina župana. Naime, veliki je interes lovačkih  
društava i klubova  za streljanu na Premanturskoj  cesti. Ono što me zanima je  kakvi su naši 
planovi za tu streljanu, kada  se može saviti u funkciju i kada se, naravno,  može početi je 
koristiti.  

 
ŽUPAN, Marinko Rade primjer je kako je ona emisija, odnosno  prilog  na dnevniku  

NOVE VV, «Bolja Hrvatska»,  primjer je jedne takve bolje Hrvatske definitivno. Marinko Rade 
dobio je priznanje  kao  najbolji mladi znanstvenik u području  patologije kralježnice, svjetsko 
priznanje i  dobio j to priznanje 4.ili 5. ovog mjeseca u  Seulu, gdje je on bio preuzeti to 
priznanje i gdje sam istog  dana ja njemu  čestitao i zahvalio na tome što se prihvatio jedne  
tako izazovne funkcije u bolnici Dr. Martina  Horvata u  Rovinju, bez obzira  na različite 
inozemne ponude. Meni je izuzetno  drago kada mladi ljudi nešto tako  dobiju, jer je to  dokaz  
da i mi možemo, dokaz da  se rad isplati u ulaganje u znanje, da se isplati odricanje. Ali, isto 
tako  drago mi je, jer sam uvjeren da zajedno  sa takvim ravnateljem bi  ovo Upravno vijeće 
hoće nastaviti  tamo  gdje je  i prethodni  ravnatelj  stao, odnosno  ono što su započeli, a 
započeli  smo  jedan izazovan projekt, gdje se  sada rade skice, nacrti, projekti, odnosno 
studije za  Rovinjsku  bolnicu. Ne, nikako i nikada  na način rasprodaje dijelova  bolnice, 
nego obrnuto, za zadržavanje ovog  dijela koji se i  sada radi u  Rovinju, Tu prvenstveno 
mislim na ortopediju, ali  na pretvaranje u sutra  Rovinjske bolnice u  jedan moderni  centar 
zdravstvenog  turizma, ne samo naše regije, nego i puno šire. To je izuzetno zahtjevan 
projekt . To je  nešto  što mi  želimo kandidirati  na europske  fondove, kako bi onda sutra bili 
jači  u bilo kojim pregovorima  sa potencijalnim  strateškim  partnerima, jer mislim i  tvrdim  
da možemo dobiti  sredstva iz  područja 2014 -2020, prvenstveno infrastrukture i zaštite 
okoliša, odnosno energetske učinkovitosti same bolnice, što su izuzetno  velika  sredstva. I 
ono što me posebno  veseli  na istom  tragu kao što ste i vi  rekli je i  dr.  Rade i cijelo  
Upravno vijeće i siguran sam da tu idemo možda laganijim koracima, ali  definitivno 
ispravnim i dugoročno  apsolutno isplativim.  



Drugo pitanje je bilo za Valdebek ako se ne varam, za  streljanu, u kojoj  fazi je  
izgradnja  streljana Valdebek. Streljana Valdebek nakon razgovora kojeg smo imali  u  dva 
navrata sa ravnateljem  Fonda za  zaštitu okoliša i  energetsku učinkovitost, gospodinom 
Milerom, ide  prema  finalizaciji, ide prema realizaciji i dobili smo 100 % prihvatljivih  
troškova, odnosno 256.000,00 kuna bespovratnih za tehničku dokumentaciju kako bismo 
onda upravo  streljanu  Valdebek mogli već ovo ljeto opremiti sa prvenstveno zaštitnim 
betonskim blokovima, sa ogradom i s svim ostalim sigurnosnim  elementima u jednu sigurnu  
streljanu koja neće ugrožavati Županijski centar za  zbrinjavanje otpada Kaštijun. Dobili  smo 
bespovratna sredstva, a i sve naznake postoje da ćemo dobiti  73 % ukupno prihvatljivih  
troškova za ovaj dio investicije o kojima  sam  pričao, što očekujemo u slijedećih  petnaestak 
dana i da  zaokružimo tu financijsku konstrukciju, pa da imamo 1.100.000,00 kuna  sredstava 
da uredimo streljanu. Naravno, da će se tu Istarska županija uključiti u dijelu održavanja 
uređenja, naravno, da ćemo se uključiti onako kako su pravila  Fonda sa vlastitim  
sredstvima. I da na kraju priče, što ja vjerujem da će biti na jesen, kao što sam rekao, 
predamo na upravljanje ovu streljanu Lovačkom savezu Istarske županije, koji  bi upravljao 
sa streljanom, a koristili si zainteresirani korisnici. Takvih je  puno  od klubova, saveza, za 
vježbe, za treninge itd., ali to su slatke  brige, ovaj najtvrđi dio priče , dakle, uspjeli jesmo za 
tvoriti i tu zbilja  želim reži  Fondu jedno veliko hvala.      .  

 
DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), prvo pitanje postavlja županu. Da li je moguće, 

ja kažem da je u  Istri moguće, da nakon što postanete načelnikom sebi urbanizirate sve što 
hoćete i onda sa jedno 1400 m2 tako urbanizirane zemlje, jamčite za dobivanje županijskog  
kredita od 410.000,00 kuna. Dobijete novac, ne platite niti jednu kunu kredita. Fond za  
poljoprivredu i agroturizam kupuje vašu gotovo bezvrijednu  nekretninu i normalno županija 
otplaćuje sve do lipe, a vi baratate sa tih  410.000,00 kuna. Koliko načelnika, dužnika  još je  
u takvom aranžmanu, 

 I drugo pitanje. 
Istra ima zanimljive prijatelje. Na primjer dobitnika Grba Istarske županije Giancarla  

Galana, koji je po talijanskom pravosuđu navodno u Istri oprao negdje oko  5.000.000,00 €. 
Ja osobno mislim da bi on trebao ostati  bez  Grba Istarske  županije. Ali osvjedočeni 
prijatelji Istre, Kuterer, bivši šef Hypo Alpe Adria Bank sada je na odsluženje  kazne u  
Austriji. Zanimljivo je, tako su mi  rekli, da  se AZRI  služi njegovim traktorima. Na što  smo to 
spali. Kako je moguće da na traktorima u Murarima stoje pločice s imenom  dr. Luterera. Ali, 
prije svega, zanima me hoćemo li pokrenuti inicijativu, doduše još nije pravomoćno osuđen ili 
presuđen, da gospodin Giancarlo  Galan ostane bez Grba Istarske  županije.     

 
ŽUPAN, moram reći da prvo pitanje nisam razumio, zato  bih stvarno  molio 

konkretne podatke, odnosno imenima, jer mi je teško sada govoriti na temelju  tako 
postavljenog pitanja. Vi kažete  1400 primjera nečega, dakle,  idimo  razgovarati konkretno i  
na  temelju toga  ćete dobiti odgovor na svoje vijećničko pitanje  apsolutno.  

Oko Grba Istarske županije ja ću nedvosmileno reći kada navodi postanu 
pravomoćni, naravno, da u tom  trenutku hoću predložiti  Skupštini  da se  oduzme Grba 
Istarske županije.  

 
DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), da, da li to vrijedi samo  za  Galana, dobro, ali što 

sam želio reći? Da naši načelnici, pročelnici, kupuju m državno zemlju, onda je kupuju za 
jednu do dvije kune, što je za mene lopovluk. Kada prodaju svoju zemlju  AZRI-u to  čine, ne 
znam, za 300 kuna. Ili 1400 m2 zemlje jednog  načelnika vrijedi kao  400.000 m2 državne 
zemlje  na najboljim istarskim lokalitetima. Kada kupuju tu zemlju  načelnici, župani, 
pročelnici itd. Nemojmo to radit, a kompletnu dokumentaciju posjeduje vaš  šef Kabineta.  

 
PREDSJEDNIK, gospodine Kajin, gospodin župan vas je zamolio da kažete 

konkretno ime da vam može odgovoriti na postavljeno pitane., što imate strah reći konkretno 
ime i prezime.  

/D.Kajin : Kompletnu dokumentaciju ima  šef Kabineta župana/, 



Zahvaljujem se gospodinu Kajinu na ovakvim pitanjima, ali stvarno mislim da ne 
doprinose ničemu. Da li netko, župan ili netko drugi ovdje želi komentirati  recite. Moram 
priznati da meni nije jasno o čemu se radi. Još jedan puta vas pitam gospodine Kajin, to  
radim već treću sjednicu za redom, ako imate takve  slučajeve da  se lijepo uputite, jer ste to 
dužni po zakonu, u Državno odvjetništvo i to prijavite ako  ne želite ovdje  reći, jer bih onda ja 
prijavio, ona vas lijepo molim da vi to odradite, jer inače ponovno vas upozoravam da kršite 
zakon. Ili pričate nešto što ne stoji, jer očigledno se bojite reći konkretno o čemu  se radi, i o 
kome se radi i ovo su samo neke insinuacije. Dobro, da ne nastavljamo s ovom  raspravom 
dalje, ali mislim da ovakve vrste rasprave stvarno ne doprinose razvoju ove  Skupštine, 
apsolutno. 

 
DAVOR KOMAR (IDS-HNS-ZELENI), 13. lipnja  2014. godine sudjelovao sam u radu 

Povjerenstva za zaštitu prava pacijenata i jedna od  teških tema  bila je i projekt  hospicij na  
Vidikovcu u Puli. Zanima me u kojoj je fazi taj dio projekta, odnosno  znamo da  postoji velika 
volja Porečko-.pulske biskupije koja bi jedan veliki dio, znatna sredstva uložili u taj  hospicij. 
Zanima me koji je udjel  Županije i konkretno u kojoj j fazi  cijeli taj projekt. 

 
MIODRAG ČERINA, zamjenik Župana, istina je da Porečko-pulska biskupija, Istarska 

županija i Grad Pula su zajedno u projektu  hospicija, nazovimo to kao radno ime. 
Dakle, kao prvo, moramo se zahvaliti gospodinu biskupu što je  na njegovu inicijativu 

došlo do  tri sastanaka, tri susreta, biskup i  župan  su imali prvi  susret, nakon toga  smo mi 
operativno krenuli. Dakle, predviđena je izgradnja prostora na poziciji  crkve  Sv. Pavla u Puli 
na  Vidikovcu, oni koji su iz  Pule, pored doma za umirovljene svećenike. Radi se o novom 
objektu koji će izraditi  Porečko-pulska biskupija  Caritas uz  pomoć naših  stručnih  službi. 
Nemojmo zaboraviti  da naš Upravni odjel za  zdravstvo i socijalnu  skrb to gotovo  već  
godina, ako se ne varam, radi na projektu palijativne  skrbi i to kroz  interdisciplinarni pristup 
mreže pružatelja usluga. Pored toga, dakle, tu govorimo otprilike  o 12 do  14 ležajeva u 
novom objektu. Pored toga, u sklopu  naše nove Opće bolnice u Puli imamo  5 ležajeva za  
potrebe  palijativne skrbi. I ono što je predviđeno  našim svim strateškim dokumentima iz 
oblasti zdravstva i socijalne skrbi je dizlociranje. Zašto? Zato što je Istra takva kakva  je. 
Prema tome nećemo sve locirati u  Puli, nego ćemo koristiti naše stacionare u Pazinu, 
Labinu i Umagu, u Pazinu i Umagu, gdje ćemo jedan broj kreveta osigurati. Prema 
dokumentima  koje je  napravilo  Ministarstvo zdravlja predviđeno je da je za  Istru potrebno  
20 ležajeva. To je neki  europski  standard. Prema tome  20 ležajeva za potrebe  palijativne  
skrbi. Mi ćemo ovom investicijom to nadići, biti  će više ležajeva nego što je  to  po nekim 
standardima. Međutim, još jednom spominjem i podsjećam vas, jer  ste i vi donijeli odluke, 
posebno na vaše intervencije, gdje smo povećali znatno iznose koji se namjenjuju našim 
mobilnim  timovima  palijativne  skrbi. Još jednom htio bih se zahvaliti gospodinu biskupu i 
biskupiji Porečko-pulske  biskupije koji su izašli u susret i zajedno idemo  u  jedan projekt.           

 
DAVOR KOMAR (IDS), dopunsko pitanje,  da li  se možda  znaju rokovi otprilike kada 

bi  to  saživjelo, gradnja i naravno cijeli taj projekt. 
 
MIODRAG ČERINA, dosta  smo daleko odmakli  vezano za dokumentaciju i pripremu 

za izgradnju doma. Mi ćemo u roku od petnaestak dana potpisati ugovor o suradnji, 
Biskupija, Županija i Grad Pula. Biskupija  će svojim sredstvima  izgraditi gotovo kompletnu 
infrastrukturu. Jedan dio opreme ćemo zajedno napraviti, a kasnije ćemo imati zajedničko 
upravljanje Troškove organizacije rada hospicija  podmiriti  će Županija, Grad Pula i Biskupija 
u nekom manjem dijelu. Po mojoj procjeni objekt, nisam građevinar, ali u roku od dvije 
godine može biti  gotov. 

 
JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI), ima dva pitanja. 
Prvo pitanje. 
2008. godine smo na Županijskoj skupštini  donijeli odluku da će se  formirati  

Agencija za  zaštitu okoliša. Kako do sada taj zaključak nije  realiziran niti je ta odluka 



poništena interesira me da li  će se taj zaključak  realizirati, pogotovo  sada kada  idemo na  
realizaciju Zelenog plana, a ta Agencija po  svojem programu je  faktički  bila kao  neka  
prethodnica realizacije zelenih planova koji  se sad dešavaju  u Europi. 

Drugo pitanje. 
Danas je nešto načeto o toj  temi Mislim da je  svima poznato  da kod  nas stalno  

raste broj nezaposlenih. Iz  dana u dan propadaju, idu u  stečaj  firme, dionička  društva, a 
što je nevjerojatno s druge  strane  raste broj milijunaša u  našij zemlji, to je  faktički  
nelogično, u svim zemljama  Europe  se takve  stvari  ne mogu  desiti. Takvih  slučajeva 
imamo i u  našoj  Županiji, pa  sam zato i predložio  održavanje jedne tematske sjednice na 
kojoj bismo o toj problematici  raspravljali,   pogotovo kada se  radi o dioničkim  društvima, 
jer u tim  dioničkim  društvima, pored direktora, koji je  najodgovornija osoba, postoj i 
nadzorni upravni odbori, pa me interesira što ta tijela rade i kako je moguće da  takve  firme  
su došle u  stečaj. Malo prije  čuli smo  radi se sada o  «Glasu Istre», a s druge  strane prtije  
neko  vrijeme se tako nešto desilo i u «Arenatrikotaži». 

 
ŽUPAN (IDS), prvo se pitanje  odnosi na zaključak  Županijske skupštine  Istarske  

županije vezano za  formiranje Agencije za zaštitu okoliša. Mislim da nam Agencija kao 
profesionalno tijelo ne  treba. Imamo krovnu  agenciju u  Republici Hrvatskoj koja  funkcionira 
i koja i  rješava oko 700 predmeta iz  našeg Upravnog odjela za  održivi razvoj kojeg vodi 
kolega pročelnik Josip Zidarić. Dalje, mislim da trebamo  svi zajedno gledati kako 
racionalizirati stvari, kako dati sve od sebe, a biti u skladu sa zakonom. Zakonski je 
nemoguće, ukoliko ne bi potpuno izdvojili naš Upravni odjel u agenciju, nemoguće je 
zakonski, što sam vidio gledajući povijest i županijskih  skupština, da su se resorni pravnici 
interesirali pri resornom ministarstvu, dakle, nemoguće je formirati  samo agenciju, koja će 
onda raditi stvari koje su u ingerenciji   našeg Upravnog odjela i kose se sa  nacionalnom 
agencijom. Iz tog razloga ja ću se zadržati  na onome što mislim  i u što vjerujem da je dobro, 
a to je upravo prijedlog  sa  zadnje  sjednice  Županijske  skupštine  što ga je dao vijećnik 
Mario Radešić iz Kluba vijećnika  laburista, koji je predložio formiranje Savjeta pri županu, 
Savjeta koji neće imati profesionalce, odnosno koji neće imati  defakto  troškove na slični  
način koji hoće raditi  kao Savjet za umirovljenike i  gospodarstvo., jer upravo taj Savjet, koji 
sam apsolutno prihvatio, i ovih  dana definitivno formiramo jedno takvo tijelo, dakle, jedan 
takav Savjet koji  će koordinirati  stvari i između naših upravnih odjela koji  su možda između, 
davati savjete županu, ali i biti jedno kontrolno tijelo prema stručnom izrađivaču Zelenog 
plana, kao  temeljnog dokumenta u  sferi  održivog  razvoja i zaštita  okoliša Istarske  
županije do  2020. godine.. Dakle, vjerujem da na taj  način hoćemo ovu  vašu ideju 
kvalitetno  kanalizirati ili  realizirati bez novih  troškova i uvjeren sam sa ljudima koji  će 
apsolutno  biti kompetentni upravo jedan takav djelokrug poslova i zadataka  raditi. 

Oko drugog pitanja  danas sam već dosta, kao i vi sami kažete, pričali ili  načeli. Ono 
što je činjenica po tom pitanju rade se mnogi napori, neću  elaborirati stvari, iz  predzadnje 
sjednice Županijske skupštine. Ono što isto tako  trebam vam reći  da nam ovdje  treba, ne 
rasprava, samo isključivi jedina  rasprava, dakle, između nas samih, treba nam prvenstveno  
zajedništvo koje pokušavamo graditi i s Vladom i  sa resornim ministrima, odnosno  sa 
gradovima, općinama, kako cijeli javni sektor bi pomogao, nevažno  da li je to  subvencija, 
poticaj, predstečajna ili  ono što je posljednje stečajna, stečaj  različitih  poduzeća, trgovačkih  
društava, ali  trebaju nam i napori koje  radimo  bez javnosti, kao što sam prije  rekao, a koje, 
vjerujte, mnoge urode plodom, a tu se prvenstveno radi o očuvanju  postojećih  radnih  
mjesta sa različitim naporima, prvenstveno Ministarstva gospodarstva i financija, kako bismo 
bajpasirali mnoge probleme, prvenstveno financijske, koje oni sami imaju u svome 
poslovanju. U tom smislu mislim da je to vaša hvalevrijedna inicijativa, ali  predlažem da to  
radimo  na jedan takav, reći  ću, elegantniji i za  poduzetnike bezbolniji  način.    

 
PREDSJEDNIK, zaključuje 2. točku  dnevnog  reda. 
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U ime predlagatelja kraće uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda je dao  

VLADIMIR TORBICA, pročelnik  za  kulturu IŽ. 
 

Za raspravu u ime klubova vijećnika javili su se:  Marino Roce, u ime Kluba vijećnika  
HDZ-a,  Danijel Ferić, u ime Kluba  vijećnika  SDP-SDSS-SDA-Hrvatske, Damir  Kajin, u ime 
Kluba  nezavisnih vijećnika, Tedi Chiavalon, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENI.  

 
MARINO ROCE (HDZ), Strategiju možemo pohvaliti i reći da je kvalitetno napravljena 

i  da je dosta ambiciozna, ali  dio koji je gospodin  Vladimir Torbica  spomenuo  vezano za 
zavičajnu  nastavu, ja  ću se osvrnuti, jer misli da provedba programa  nastave u vrtićima i  
školama ne spada  u Upravni odjel za kulturu, nego spada, a to je već navedeno provedba, 
nas bi zanimalo da možda raspravljamo o tom programu, a ne o  samoj provedbi , u prvo  
redu, provedba u mislim da bi  trebalo provoditi  Upravni odjel za obrazovanje , sport i 
tehničku kulturu, samim tim što zakonske odredbe propisuju da se obrazovanje prati 
kompletno kroz Ministarstvo obrazovanja. Znamo da se treba pridržavati nacionalnog  
kurikuluma, a s druge  strane  Županija nije osnivač tih ustanova u kojima će se to provoditi, 
pogotovo za prvi dio vrtića. Mislim da su to većinom  gradovi i općine. Za  škole  je, neke i 
nije. A i znamo da po zakonu svaka  ustanova, i kada govorimo o vrtićima, koje se prve 
spominje, znači, trebaju dobiti svoj program koji treba potvrditi ministar to jest Ministarstvo 
obrazovanja, pa i sve ove programe ako su  spremni, onda ih  treba potvrditi. Nama bi  bio  
drago o njima raspravljati ovdje  da su oni predočeni, ali da Upravni odjel za kulturu, koji u 
tome, dapače, može sudjelovati i pomoći raditi i za to je pozvan, ali staviti  točku  da će 
provedbu provoditi ovaj Upravni odjel, mislim da mu tu nije mjesto i  moglo se ovdje 
pripremiti neki županijski kurikulum ili okvirni koji možemo preporučiti tim  ustanovama, jer po 
zakonu, koliko sam ja proučio, kurikulum  donose  Upravna  vijeća, a programe sve i kod 
izmjene programa treba dati na suglasnost Ministarstvu obrazovanja. To je jedna  procedura 
koja je zakonski propisana. Ne znam zašto je to uvršteno i dano Upravnom odjelu za kulturu. 
Ja znam da gospodin Vladimir Torbica osim što se bavi kulturom, je i u  školstvu, ali to je on, 
a ne njegov Upravni odjel za kulturu. Prema zakonskim odredbama to Upravnom odjelu za 
kulturu na pripada. S druge strane  nas bi  zanimalo  sadržaj tog  programa., koji, po meni, 
ne možemo ga mi donositi. On bi trebao biti okvirni i preporuka  tim  institucijama. Ne 
možemo ga mi  donositi, jer nije zakonom propisano.  

 
DANIJEL FERIĆ (SDP), Klub vijećnika  SDP-SDSS-SDA-Hrvatske, će podržati 

donošenje  Istarske kulturne  strategije za  razdoblje  2014.- 2020. Moram istaknuti 
zadovoljstvo u ime Kluba, jer smatramo da  se ova  Strategija donosila i na neki način radila  
na način koji bi  trebao  svaki značajniji dokument  donositi. Dakle, angažirala  se struka, 
angažirali su se konsultanti s područja kulture, kulturna  vijeća. Bila je otvorena jedna javna  
rasprava, okrugli stolovi. Vjerujem da su i brojne primjedbe i sugestije  koje su došle 
uvažene. Kao što  sam rekao mislim da je   to dobar put i mislim da su  dobro i definirani 
ciljevi u ovoj Strategiji. 

Ja bih samo  za pročelnika Vladimira Torbicu imao  par  kratkih  pitanja vezano  za 
točku 4., odnosno za cilj 4. Učinkovitije upravljanje kulturnim infrastrukturom. Naime, 
pokušavam svaki  akt  koji dolazi na  neki način  povezati  sa drugim aktima koji su se 
donosili, jednostavno da bude  kontinuitet. Pokušao sam napraviti komparaciju  kulturne  
infrastrukture u tom razdoblju do  2020. godine  sa brošurom  Istra 2015., gdje su  se navodili  
brojni značajni kulturni projekti. Premda je ta  brošura skinuta sa web stranica  županije, 
koliko sam primijetio spominje se polivalentni kulturni prostor, primjerice  štamparija  na 
Pazinštini, Podzemni grad Labin, jedini koji se spominje u ovoj  Strategiji, primjer muzej  vina 
i seljačkog  stvaralaštva u  Brtonigli, muzej turizma na  Poreštini i  naravno , vjerojatno,  
najznačajniji  kapitalni kulturni  projekt MSU Stara tiskara Pula. Pa, evo, možda samo osvrt 
na to da li je to slučajno ispalo iz ove  Strategije ili postoji  nekakav razlog. 

Još jednom ističem da podržavamo  predloženu  Strategiju. I kada se već dotakla  
zavičajna nastava podržavamo zavičajnu  nastavu, jer mislim da naša  djeca  trebaju učiti o 



tome, mislim da je to nešto  u simbiozi što  će se dogoditi  sa strukom iz  područja   školstva. 
Sigurni smo  da djeca  neće učiti to o nuklearnoj fizici, nego kako upoznati svoje okruženje.      

 
DAMIR KAJIN (Klub nezavisnih vijećnika), drago mi je  da razgovaramo i o kulturi  i 

nema razloga  da ne podržimo ovu  Strategiju. Kultura je dio našeg identiteta i ona je i ono 
po  čemu se Istra prepoznaje i ona je ono bez čega se jasno  ne može. I ono što je po meni  
najviše vrijedno kada govorimo o Istri, o našoj kulturi, izraz  na hrvatskom, talijanskom, nije 
bitno, slovenskom jeziku ili  na našim dijalektima. Volio bih znati, između ostalog i koliko  42 
jedinica lokalnih samouprava izdvaja  za kulturu. Istarska  županija  negdje oko  4 %, čak 
nešto više i od Upravnog odjela za  gospodarstvo. Pretpostavljam da se  za kulturu u Istri 
izdvaja u 42 jedinice lokalne samouprave i  regionalne negdje  oko 80. možda i više milijuna 
kuna, bez  ostalih institucija. Rekoh, bez kulture ne možemo, ali ispred nje, jasno, uvijek 
stavljam gospodarstvo, jer ona na neki  način na njemu počiva i  borbu protiv  kriminala. 
Rekoh  da su proračuni jedinica lokalne samouprave oko 1,5 milijardu kuna. Mislim ako  
županija izdvaja 4 %, ostali gradovi izdvajaju  i više. 

Neću govoriti o onome što smo prije govorili o infrastrukturu, bolnici itd. Dobro je da 
se za te namjene ove godine iz centralnog proračuna izdvaja  negdje oko milijardu kuna. Bez 
toga ne znam što bi se ovdje u  Istri  dešavalo.  Kultura  da. Za mene je ona  nadgradnja, 
bez ikakve socijalističke, ne znam, pogrešivizma, ali  ne smatram, ako je nadgradnja da je i 
potrošnja, ali  razumljivo,  najprije živjeti, najprije  treba disati, imati za jesti.    

Meni je drago  da je gospodin Vladimir  Torbica, između ostalog, spominjao 
nakladnike, kakvo je stanje  našeg malog gospodarstva ne treba govoriti, ali odraz  tih  
naklada koji su  na izdisaju upravo je proporcionalan gospodarskom  trenutku u  Istri. 

Ono što bih  se ja isto tako osudio reći da je kultura, a zato se i plaća iz  Županijskog  
proračuna i «Glas Istre». Sigurno ne mislim da je kultura  jedan diverzificiran odnos prema 
pojedinim subjektima koji  nastupaju na političkoj  pozornici Istre. Da, kultura, bez  nje  se mi 
prepoznajemo, ali  bez  gospodarstva isto tako ne možemo opstati. Kultura je iscrpljena  
baština  od  Eufrazijane do ne znam zbrke mumija u jednom  Vodnjanu. Kultura je kada ljudi 
idu krstiti ili  pričestiti svoje dijete ili beatifikacija don  Bulešića. Kultura je obilježavanje Dana 
antifašističke borbe, koji je  bio pred nekoliko dana ili  25. rujna. Kultura je  očuvanje  naših 
spomenika. Kultura je i kada na Dan sjećanja u Italiji, a koji se slavi vis a vis početka  
istarskog  egzodusa, pognemo  glavu u znak pijeteta prema stradanju  mnogih istarskih 
obitelji, ali, rekoh, kultura je za mene i kada se borimo za  slobodu  medija u  Istri,. Rekoh  da 
mi plaćamo nekim novinama  i zato bi o tome uredništva morala voditi  računa.  Nema 
slobode  bez slobode štampe nema kulture, bez slobode govora isto tako nema  kulture. Ne 
može biti kultura ako je sve u Istri  rezervi rano samo za jednu političku opciju.  

Ono što je  meni izuzetno drago  da ovaj  program, između ostalog, bazira  se i na 
amaterizmu, znači, KUD-ova  i na poticanju zavičajne nastave od  vrtića ili od nižih  razreda 
osnovne škole. Rekoh, ono što smatram da je  naviše vrijedno ta plurikulturalnost,  taj  izraz  
na hrvatskom, talijanskom, na slovenskom jeziku i našim istrijanskom dijalektima. No, 
nadgradnja, a ne potrošnja, bez  da mi  gospodarski dotaknemo  društvo, jer kada se otvorila  
neka  tvornica, kada se otvorio neki hotel, kada se otvorio neki mali obrt, neće biti niti uvjeta 
da  možemo toliko izdvajati za kulturu,  a ja smatram da je to  naprosto nužno i potrebno.           

 
TEDI CHIAVALON (IDS), Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI će apsolutno  podržati 

Kulturnu strategiju, pohvaliti pročelnika  na dobro odrađenom poslu od dolje prema  gore, svi 
su bili uključeni, to je  stvarno izraz tih  kulturnih institucija, svih pojedinaca u kulturi koji  
nešto više znače. Ako su oni  podržali tako nešto, ako su nama  to danas podastrli, na nama 
je  samo da to jednoglasno podržimo.   

Što se tiče zavičajne nastave koja je bila i dio  našega  predizbornog programa je 
ovdje samo  malo  naznačena kao jedan dio kulturne  strategije. Imate apsolutnu podršku. 
Dobro je da naša  djeca znaju plesati  bunjevačko kolo i da znaju pjevati  nekakve  pjesme iz 
Slavonije, iz  Dalmacije i ako one čine 90 i nešto posto  gradiva u  školama, ali  ja bih volio 
da naša dica znaju kantati i  na tanko i  na debelo, da znaju  zaplesati i  furlanu i  balun. I 
zato je od strateške važnosti u ovom  globaliziranom  svijetu  da naša  dica koja  su   rođena, 



ali i svi oni  koji  će doći u  Istru  nauče našu  tradiciju i da  se  ta tradicija  ne zaboravi i da se 
ta  tradicija sa kolina na kolino prenosi. Zato je to  važno i zato je bitno i da je ono u Kulturnoj  
strategiji, a isto tako je bitno  da paša  sve one faze koje je  vijećnik  Marino  Roce navodio, 
jer sigurno ako nešto ne budemo napravili, kao što je  po kurikulumu, vjerojatno nekome u 
Zagrebu neće biti  drago to ča delamo, ali  samo naprid i trdo sprid.     

 
EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU), anche noi  volevamo  a nome del Club 

apoggiare lo sviluppo della  cultura di quetro progetto  culturale anche perche  ritiniamo sia 
assolutamente indinspenssabile  la  memoria  storica  del  nostro  contesto regionale e per 
tanto  apoggiamo con grande anche meraviglia  chi si hano ricoradati  di  questo nostro  
sviluppo  regionale, come  diceva anche il  colega presidente.  E volevo dire anche al  signor  
Kajin  che la  cultura  puo  essere anche una forma  di investimento, non solo una  forma di 
spesa.    
 

Za pojedinačnu raspravu su se prijavili: Ivica Butorac, Željka Hrlić, Eleonora Kotiga  
Vaš, Sandra Ćakić Kuhar, Tamara Brussich. 

 
IVICA BUTORAC ( HDZ), pohvaljuje Kulturnu  strategiju. To sam učinio i na  sjednici  

nadležnog  Odbora. Ovo vrijeme dok sam u  Skupštini svi materijali koji su došli od  
gospodina Vladimira  Torbice su bili odlično pripremljeni, tako je  bio i  ovaj i što se toga  tiče 
želim i ovdje reći da način na koji je  na sjednici Odbora i ovdje Strategija  bila prezentirana i 
način kako je sačinjena je  jako  dobar. 

Druga  stvar koju ovdje  želim reći  je da  nije istina i da nisu točni  navodi da je  HDZ-
e protiv  zavičajnog odgoja. Te riječi nisam ja izgovorio niti na Odboru, niti  ja i kolega  
Marino Roce jučer na  tiskovnoj konferenciji. Naslov koji se pojavio u  današnjem tisku je  
izuzet iz konteksta i on je  stvar urednika i on je  apsolutno zvan moći bilo mene  ili  mojih 
kolega iz  HDZ-ea. 

Ono što mi  želimo  reći je da  ne možemo biti protiv  nečega što nam nije predočeno i 
što nismo vidjeli. Stav HDZ-ea je taj  da bismo mogli zauzeti svoju poziciju, da li podržavamo 
ili  ne podržavamo zavičajni odgoj je taj da nam se, prvo, na neki način predstavi program, 
odnosno što bi bilo i što bi  sadržavala ta zavičajna nastava. Imali smo i  nedavna, svi se 
dobro sjećate, da je bilo isto jedno od  aktualnih pitanja, zdravstveni odgoj  sam po sebi , 
slažem se, vjerujem svi,  sigurno je  pozitivan, sigurno je jedna dobra  stvar, međutim, javna  
rasprava i malo dublja analiza toga zdravstvenoga odgoja, pokazala je da u  kurikulumu 
postoje  određene stvari koje nisu  bile  baš primjerene. Stoga ja smatram da mi kao vijećnici 
sigurno, ukoliko  želimo zauzeti neki stav, ukoliko  želimo donijeti neki svoj  sud, ne možemo 
to učiniti bianco, ne možemo to učiniti na nešto neviđeno. Ja  vjerujem i nema  razloga 
sumnjati da se ne radi o jednoj dobroj stvari i  vrlo vjerojatno bi Klub  vijećnika  HDZ-ea kada 
bi imao priliku  raspravljati konkretno o programu zavičajne nastave to podržao, ali ovako  
davati svoju suglasnost za  nešto što nismo vidjeli, što nam  nije predočeno, mislim  da ne 
možemo, pogotovo sada kako sam ja  shvatio pročelnika Mladena Torbicu , sada u devetom 
mjesecu će početi provođenje  te zavičajne nastave  u  dječjim  vrtićima, slijedeće  godine u 
osnovnim školama, a  onda za dvije godine u  srednjim  školama, ispravite me ako sam  
pogrešno shvatio. Prema tome u ovom  trenutku  očekivati  da ja osobno ili da mi  damo 
neku našu  potvrdu  nečega što nismo vidjeli, što ne znamo kako će izgledati danas, za dvije 
godine, a može se, ne kažem da hoće, ali može imati određene elemente s kojima  možda 
ne bismo bili suglasni. Smatram da imamo kao Klub vijećnika  HDZ-ea  potpuno pravo  
zauzeti jedan takav  stav, ali  želim da i ova  Skupština  i cjelokupna javnost zna da u ovom  
trenutku i u ovoj fazi  HDZ-e ili bilo tko od vijećnika  HDZ-ea, nije  rekao da je protiv  
zavičajne nastave.  

 
ŽELJKA HRLIĆ (HDZ), o  Kulturnoj  strategiji sto što je i pročelnik  spomenuo, u 

onom dijelu gdje  nam se obraća župan, stoji priprema cilja,  to znači  zapošljavanje u kulturi, 
povezivanje kulture i turizma i razvoj  kvalitetnih projekata koji  će dalje jačati zavičajni 
identitet. Znači, ta tri  temeljna  cilja  moram naglasiti da ja osobno  i što su kolege prije mene 



iz strane istaknuli, definitivno  se sa time slažemo. Međutim, isto tako, što su kolere 
istaknule, znači, ono što je  po  nama sporno, odnosno upitno u ovom trenutku, a to je ta 
zavičajna nastava, koju također, ponovno  naglašavam, da ne sporimo. Međutim,     
smatramo da je nedovoljno definirana, da bismo mi sada nju u  klopu  te Kulturne  strategije 
mogli prihvatiti. Tu se, naravno, postavlja niz pitanja, što  će to biti implementirano, na što  će 
se odnositi. Smatram da ako u  devetom mjesecu, to je kolega rekao, mislim da sam i ja  
shvatila, da će se početi s time u vrtiću. Imam podatak, na primjer, da Dječji  vrtić Buje,ne 
zna ništa o tome. Znači, tu se sada postavlja pitanje tko će to uopće implementirati, tko  će to 
predavati, koji didatički materijal će se koristiti. Stoga  smatram da tu ima još jako, jako puno 
pitanja za  definirati  da bi se u sklopu Kulturne  strategije moglo to kao takvo prihvatiti. 
Uzima  u obzir  da ćemo početi educirati malu  djecu, već  vrtićke  dobi. Mislim da je to  puno 
kompleksnije i da bismo  trebali jednu posebnu  raspravu održati upravo o toj  zavičajnoj  
nastavi. Ali, naglašavam, isto kao  i kolege prije mene, da nismo protiv  zavičajne nastave, 
kao to nam se okušava nam nametnuti.  

 
ELEONORA KOTIGA VAŠ (IDS), kao prvo  bih  stvarno pohvalila sve sudionike koji 

su sudjelovali u provedbi ove Strategije. Vrlo je jasna, detaljna, a ne preopširna i mislim da je 
stvarno  razumljiva  svima, tako da  sam stvarno oduševljena i  mišljenja sam da bi  svi slični 
dokumenti trebali biti obrađeni  upravo na ovaj  način.    Vjerujem da nije bilo lako izraditi ovu 
Strategiju, ali  obzirom da su financije uvijek problem, mislim da će biti još teže je provesti u 
djelo, pa bih samo još ukratko, iako  je pročelnik već objasnio, htjela znati kao se  financijski 
planira  realizirati ovu  Strategiju. 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR (IDS), i s moje  strane pohvale gospodinu  Mladenu Torbici 

i svima  koji su  učestvovali u izradi ove Strategije. Dakle,  ono što je većina  već  rekla ja  ne 
bih ponavljala. Ono što mi  se čini bitnim u samoj  Strategiji je i to  da ona u sebi sadrži 
mogućnost daljnjeg  razvoja i  županijske  obrazovne  politike o ovom  slučaju na  
gospodarstvo i na turizam  smo već  dovoljno  čuli. Pri tome, dakle, što se  tiče ove   
županijske  obrazovne politike mislim na mogućnost otvaranja umjetničkih  škola. I mislim da 
je  ovo strateški dokument na  temelju  kojega će  lokalne zajednice moći razvijati svoje  
vlastite kulturne  strategije ili pak u okviru ove  postojeće županijske voditi  odgovornu 
kulturnu  politiku. 

Ona isto tko smatram dima dimenziju kontinuiteta, ali  i jasnu viziju daljnjeg razvoja u 
vidu prepoznavanja i prihvaćanja suvremenih  kulturnih izričaja  potreba građana Istre, kao 
što su novi mediji.  I  na tragu  toga pitanje gospodinu Vladimiru Torbici da objasni  na koji će  
način funkcionirati Centar za  nove medije.  

                                                                                                           
TAMARA BRUSSICH (IDS), vorei fermarmi  un attimino  sul programa integrato per 

promuovere l'identita' legata alla  storia  della  cultura del teritorio Istriano.  
Pokušat ću biti vrlo  kratka obzirom  da mi je to struka i objasniti o čemu  se radi što 

se tiče implementacije zavičajne nastave u dječje vrtiće. Dječji vrtići rade na temelju 
zakonskih akata, naravno, Ministarstva prosvjete i sporta. No, međutim, predškolski  
kurikulum daje apsolutnu slobodu odgojiteljima, odnosno  stručnim timovima i  ravnateljima u 
sastavljanju godišnjih planova i programa. Temeljna struktura predškolskog kurikuluma 
podijeljen je  na 3 velika pod područja na kojima  dijete stječe kompetencije o  sebi, o sebi i o 
drugima, a tu ulazi obitelj, druga  djeca, uža društvena zajednica, vrtić, lokalna zajednica i  
svi oko njega. Kada govorimo  radu u vrtiću  treba naglasiti da vrtići u cijeloj  Republici 
Hrvatskoj, pa tako i u Istarskoj županiji, rađena na načelu projektnih zadataka, odnosno  
sloboda koju odgojitelji imaju,  odnosno djeca u razvijanju  vlastitih  sposobnosti, vještine  i 
znanja  su takva da im se omogućava rad u okviru, naravno, tog istog kurikuluma, ali 
odgojitelji su  slobodni  izabrati ono što  se djeci sviđa,  što  djeca žele i što  djeca vole, pa 
tako kada govorimo  o onome što mi u vrtićima  radimo, radimo na razvoju identiteta, ali kao 
kulturološka pitanja. I zato je zavičajna nastava u Kulturnoj  strategiji, upravo zato što kada 
govorimo o  današnjem vremenu  globalizacije, koja je vrlo  utjecajna, ona utvari pripomaže 
gubljenju identiteta i zato je važno započeti  s učenjem u  ranoj predškolskoj dobi. Ono što je 



vrlo bitno naglasiti je slijedeće, da je identifikacija važnosti identiteta se započinje u obitelji, 
dalje kreće sa vrtićom, da bi onda bila obuhvaćena  uža društvena zajednica, šira društvena 
zajednica, što može biti rodni  grad, rodno mjesto, odnosno zavičaj, regija, a nada sve i 
domovina, kojoj pripadamo. Dječji vrtići su  svi pozvani od  strane Županije na okrugli  stol, 
odnosno  na predstavljanje programa zavičajne nastave kojeg ovdje imamo. I ja bih ovdje 
predložila pročelniku  Vladimiru  Torbici, ali i  samom  županu, da se  taj isti program koji je 
predstavljen  ravnateljima  dječjih vrtića Istarske županije, predstavi i u ovom , in questa 
sede, kako bi svima  bilo jasno ustvari što je i kako funkcionira zavičajna nastava, odnosno 
što jer je jedan integrirani program u dječjem vrtiću. Svi ravnatelji su imali mogućnost 
prisustvovati, to  što se neki nisu odazvali ne mijenja  na stvari. Bit  će opet odaslat poziv 
onim  vrtićima koji  žele sudjelovati u projektu, tako da bi od onoga što smo informirani od 
kolegice Marize Kovačević, koja je bila u timu za  izradu ovog integriranog programa, koji je  
sastavljen  u skladu sa općim aktima, u skladu  sa  svim prepozicijama Vijeća za odgoj i 
obrazovanje Republike  Hrvatske. Dakle, ostalo se u okvirima onoga što  nam je dopušteno, 
ako se tako smije reći. Tako da bi bilo lijepo da se možda taj program predstavi i  svima 
ostalima.    

Ono što sam još htjela reći je da je bogatstvo koje Istra posjeduje razlog za uvođenje 
zavičajne nastave i jačanja regionalnog identiteta ustvari jača osjećaj pripadanja široj 
zajednici, a to je država oko koje se sada nitko nije  sporio, tako da se ne radi tu samo  o 
glazbi, o plesu,  tu se radi o upoznavanju povijesne baštine, zemljopisne baštine i svega 
onoga što našu Istru  čini takvom kakva je, a sve to da bi djeca sutra kada budu odrasli ljudi 
znali objasniti svojoj djeci kakav je to, što je kras, što su Motovunske  šume i što je sve ono 
što čini i  nematerijalnu  baštinu, a ne samo materijalnu baštinu.     

 
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i poziva pročelnika Upravnog odjela za kulturu  

Vladimira Torbicu, da odgovori na postavljena pitanja i dade potrebna pojašnjenja.. 
 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu, ja bih prvo, ako se 

slažete, prvo odgovorio  na pojedinačna pitanja,  a nakon toga na stavove  klubova vijećnika. 
Što se tiče pojedinačnih pitanja, prvo je vijećnica  Eleonora Kotiga  Vaš, postavila 

pitanje financijske realizacije. Financijska   realizacija ovoga za što imate pred sobom, to je 
tiskanje Kulturne strategije je, naravno, vrlo kompleksno. Temelj  svega je   Županijski 
proračun, jer to je ono  čime realno možemo baratati. Međutim, kao što sam prije  naglasio, 
na svaku  kunu  Županijskog proračuna kroz  različite oblike, bilo da su to manifestacije, 
produkcije i slično, dolazi  drugih  5 kuna, ako govorimo isključivo o Ministarstvu  kulture . 
Nakon toga  na sve to moramo nadodati gradove i općine, koje također imaju svoj interes u 
pojedinim projektima, na primjer konkretno u  onome što namjeravamo pokrenuti slijedeće 
zime, a to je Kazališta zima u  Istri.  Na sve to  nadograđuju našu regiju  prijatelji, recimo, 
regija Veneto, koja ima poseban zakon,15/94, svake godine za obnovu njihovih  spomenika 
izdvajaju  između  400 i  800.000,00 €, koje mi opet u dogovoru s općinama, zajednicama  
Talijana, Konzervatorskim odjelom u Puli, na neki način, na ovaj ili onaj način, donosimo  
Istru, Dvigrad, Pietrapeloza, Castel Rota. To su, recimo, spomenici koji se obnavljaju  tim 
novcima. I na sve to  dodajemo one  najvažnije novce koji će, naravno, ovisiti isključivo o  
našoj  sposobnosti, a to su novci iz dijela proračuna  Europske unije, a to je  kreativni dio ili  
kreativna  Europa. Vidjeli ste i sami da je sve mjerljivo, za  5 godina ćemo  vidjeti koliko smo 
uspjeli učiniti. Ja nemam iluzije da ćemo sve uspjeti učiniti, ali sam siguran  da sa gotovo  sa 
svim možemo doći  u takvu  fazu  da to ili  bude  dogotovljeno ili  da barem u nekakvom   
razdoblju razumnom od još  dvije, tri  godine bude baš  dovršeno.      

Što se tiče Centra za novije medije ne zna koliko, neću ići u  širinu, nama se načelno 
kultura dijeli  na institucionalnu, to su ustanove, znači, muzeji, Istarsko narodno  kazalište – 
Gradsko kazalište Pula, pučka učilišta, i vaninstitucionalnu koju  su nekada nazivali 
nezavisnom, ali  smo odustali od tog naziva, jer ne možete biti nezavisni,  na primjer 
županije, ako mi financiramo nečije projekt, pa  se zato  sada ta kultura  zove 
vaninstitucionalna. Radi se o tome što je institucionalna kultura ima  cjelokupnu 
infrastrukturu. Znači, od tajnice, zgrade INK-a, glumaca više ili  manje. Vaninstitucionalna 



kultura, na primjer to  vam je  Kazalište INAT, od svega toga  nema ništa. Kroz  javnu  
raspravu  se  postavila potreba da negdje u  Istri, a ne smijemo zaboraviti da smo sada više 
ili manje svi  na udaljenosti vožnje  40 minuta, bude  stvoren jedan takav centar za nove 
medije. Jedna od ideja, a to je  stvarno ideja, da nitko  ne shvati to preozbiljno, jer da bi taj  
Centar za nove medije mogao biti u ovoj zgradi radi toga  dana neki  način jedan dio 
kulturnih  događanja prenesemo u  Pazin i da se ova zgrada roz sredstva Centra za nove 
medije održava. Naravno, to opet nisu županijski  novci, nego se ide  rema Fondu za ruralni 
razvoj, zvuči malo čudno, ali sam je  Fond za ruralni  razvoj, kolega Otočan može potvrditi, to 
je  Fond koji ima vrlo velike novce, ne samo za sadnju maslina i vinograda, protiv  čega ja  
nema ništa, da se razumijemo, nego isto tako  i za održavanje na takvim područjima jedno 
općedruštvenog  standarda. Taj Centar može biti  ovdje, može biti  sagrađen  negdje  
drugdje u Istri, može biti sagrađen u  Vodnjanu. O tome nismo  raspravljali, ali  smo 
konstatirali potrebu koju su kulturnjaci rekli da im je tako nešto potrebno.  

Što se tiče onoga što je pitao vijećnik Danijel Ferić, da kao što ste rekli , to je bilo  
zacrtano u  Strategiji, međutim, ono što je bilo zapisano vezano za  kulturu, nije bilo sve 
predloženo od  Županije. Pojedini gradovi i općine su također predlagali  svoje projekte, pa 
je, recimo, Muzej seljaštva i obrtništva i  nešto slično predložila Općina  Brtonigla. Oni ključni 
projekti koje  sada predlagala i  Županja su  ostali. To je  Podzemni  grad u Lavinu. 

Što se tiče Muzeja  suvremene umjetnosti Istre ili Stare tiskare to je  Kulturning u Puli. 
Samoo je preimenovan, jer smo odlučili  krenuti u jedan novi veći projekt  gdje bi  cjelokupnu 
starogradsku jezgru Pule otprilike odbijen kat do  Arene sa svim kulturnim institucijama 
Arheološkim muzejom, Pomorskim muzejom, Muzejom suvremene umjetnosti, umrežili u  
jedan veliki projekt i kandidirali ga na strukovne  fondove. Tako da od toga nismo odustali , 
nego smo preimenovali. 

A što se tiče polivalentnog kulturnog  centra koji je inače u Grožnjanu  bio predviđen, 
on je opet preimenovan na inicijativu Ministarstva kulture, jer su došli kod nas i predložili  da 
napravimo, to se u X 2 zove Produkcijski centar u  Grožnjanu. Znači, jednu veliku, nazovimo 
to tako zgradu, da budem banalan, u kojoj će se  nalaziti dvorane gdje  će dolaziti, ne samo  
izvođači Hrvatske  glazbene mladeži, nego istarski izvođači. Gdje  će se nalaziti  niz 
prostora, koji se onda mogu koristiti tijekom  čitave godine, servisiraju se one koji  žele iz 
inozemstva dolaziti, plaćati, boraviti i  trošiti. Ali, isto  da na taj  način mi održavamo  hladni 
pogon za jedan takav multimedijalni   centar. Da li će  ta multimedijalni centar možda biti 
ujedno i  taj  Centar za nove medijske kulture, to je, naravno, pitanje interesa izračuna  i 
dogovora. Tako da nismo odustali od ovih velikih  projekata, malo smo ih preimenovali kako 
bismo lakše ušli u  sustav financiranja. 

I na kraju ono što je  rekao vijećnik  Marino  Roce i njegove kolege iz Kluba vijećnika  
HDZ-ea, ja se stvarno zahvaljujem na  podršci, osim što se tiče zavičajne nastave i  vjerujem 
da je to isključivo pitanje pristupa. Ovo što mi ovdje predlažemo  se u  suštini  naziva 
projektnom nastavom i za to mnogo od ovih ograničenja koje ste vi spominjali, koji su točni 
za jednu klasičnu  nastavu, nisu potrebni. Mi smo  krenuli sa čitavim tim konceptom na 
temelju javnog natječaja. Na temelju tog javnog natječaja je gospodin župan imenovao  
radne skupštine. Recimo, samo da  čujee imena, za  srednju  školu. Tamo vam je Danijel 
Bogešić iz Kolegija, Josip  Šiklić, iz Pazinske gimnazije, gospođa Marija Šaulić iz   Srednje 
talijanske  škole u Rovinju,. iz  Labina  kolegica  Diana Muškardin. Krenuli smo od principa, 
nećemo mi  nametati kako  će se raditi, nego  će kolege stručnjaci  reći kako oni vide, 
konkretno da  ne govorim o vrtićima, jer ja  načelno sa gospodinom  županom, meni  bi bilo 
vrlo drago  da vam  predstavimo što  je  napravljeno za vrtiće. Kolegica iz  Buja je isto bila 
pozvana, svi su bili pozvani, možda je došlo do  neke greške, ja sam spreman ako treba i 
sutra doći u  Buje, to nije nikakav problem.  Znači, radi se o tome da su oni predložili za 
srednju  školu  3 oblika participativne projektne nastave. Jedan je da to bude istraživački 
projekt na temelju   natječaja, što znači  da ne moramo ulaziti u kurikulum, drugo, da to budu  
stručne  ekskurzije koje se provode na području županije, opet na temelju  natječaja, i treće 
da to bude ulazak u  samo  nastavu kao izborne nastave ili fakultativna  nastava, što  je i 
sada  moguće, samo  treba unijeti u  školski kurikulum početkom godine. Međutim, svjesni 
da mi to ne možemo odmah odraditi krenuli  smo od onoga što se zapravo  već radi, vrtići  95 



%, ono što je predloženo i što je red, da vidite, ja se slažem,  ako se slaže i gospodin župan,  
već sada rade. Ono što mi želimo samo učiniti je ustaviti sve to i sve to na način da imaju 
zajedničku  godišnju temu, u ovom slučaju, ako to  smijem reći, to je  Istra u očima djece. 
Gdje oni  čitave godine o svom izboru rade da bi  na jednom završnom danu  svojim 
kolegama i prijateljima iz vrtića, naravno uz  stručno usavršavanje i sve ono što s time ide, 
predstavili. Tako da je to jedna potpuno otvorena priča, gdje kolege profesori ili odgajatelji 
predlažu drugim kolegama to jest dali im preporuke što raditi. Mi smo, nakon što smo 
predstavili to što je stručna grupa učinila, ravnateljima vrtića, gdje su oni to prihvatili, napravili  
jednu anketu to jest poslali  pismo svim  gradonačelnicima i pitali ih da li su zainteresirani  da 
vrtići, čiji su oni osnivači, to se spravom primijetili, mi nismo osnivači vrtića, uđu u ovaj 
projekt. Rok im je 30. lipnja, do danas od 9  gradova je odgovorilo  pozitivno. Predložio bih  
da stvarno razmislite o tome, jer stvarno je sve otvoreno, ništa se ne skriva, sve će biti 
postavljeno kao projektna nastava i ako ste skloni tome da dignite  ruku, ali  u svakom  
slučaju kako god  glasali, ja se stvarno zahvaljujem vam i svim klubovima vijećnika i svim  
vijećnicima, ringrazio a tutti, a mi  ćemo napraviti sve to možemo. Kada kažem mi mislim na 
svih onih  150 ljudi  koji su ovo izradili da  to i  realiziramo.         

   
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje  Prijedlog Odluke o donošenju 

Istarske kulturne strategije za razdoblje  2014.-220., te nakon glasanja utvrđuje daje 
Skupština sa  22 glasa «ZA», bez glasova «PROTIV» i  4 «SUZDRŽANA»  glasa, donijela 

 
O D L U K U 

 
o donošenju  Istarske kulturne  strategije za  razdoblje  2014- - 2020 

       
AD  4 Prijedlog Odluke o namjeri pristupanja Istarske županije 
           Europskoj grupaciji za teritorijalnu suradnju “Euregio Senza 
           Confini r.l. – Euregio Ohne Grenzen mbH” 
 
Kratko uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog  reda je dao  ORIANO OTOČAN, 

pročelnik Upravnog odjela  za međunarodnu  suradnju i europske integracije.  
 
Za  raspravu u ime klubova vijećnika javili su se: Željka Hrlić, u ime Kluba vijećnika  

HDZ -a, Danijel Ferić, u ime Kluba vijećnika  SDP-SDSS-SDA-Hrvatke, Damr Kajin, u ime 
Kluba  nezavisnih  vijećnika. 

 
ŽELJKA HRLIĆ /HDZ), kao što je kolega Marino  Roce  na samom početku istaknuo,  

mi ćemo  prijedlog Odluke podržati definitivno iz  razloga što smo svjesni toga   da 
povezivanje unutar Euroregije   samo  donosi mogućnost još bolje  i većeg razvoja  svake 
regije koja  se nalazi u sklopu toga,  pa  tako i lakšeg, između ostalog, pridonijeti i 
financiranju iz Europskih fondova, znači, jednostavno uzajamnoj pomoći unutar svih  regija  
unutar kojih  se nalazi unutar te grupacije. To smo istaknuli  na samom početku, još jedanput 
kažem podržati ćemo ovu točku dnevnog  reda, ali molimo da  se  situacija oko prijevoda  da 
se više  ne dešavaju.  

Još bih imala  neka konkretna pitanja. Naime, u obrazloženju  stoji  da nisu potrebna 
dodatna financijska  sredstva za provođenje ove odluke. Međutim, u Statut koji smo dobili u 
prijevodu stoji u  članku 23. da su resursi  financiranja godišnje članarine, a u  članku  24. 
stoji  da svaka regija plaća  ulaznu naknadu koja  se plaća u roku od  60 dana od podnošenja 
zahtjeva, pa me zanima da li je to već plaćeno, znači, onog  trenutka  kada smo podnijeli 
zahtjev, odnosno od 9,05. kada su oni odlučili da nam daju pozitivnu ocjenu da nas prime ili  
ćemo to još  naknadno morati platiti, pa onda obrazloženje nije  podjednako njihovom 
Statutu.        

 



DANIJEL FERIĆ (SDP), Klub vijećnika SDP-SDSS-SDA-Hrvatska je sklon podržati 
predloženu odluku. Međutim, voljeli bismo da  nam pročelnik Otočan  dade odgovore na 
nekoliko pitanja. Jedno od ovih je malo prije spomenuto. 

Ja bih krenuo redom vezano za samo obrazloženje. Dakle, nisu sporni ciljevi i 
hodogram aktivnosti, dakle,  odluka  Skupštine, valjda će biti kvoruma u dvorani, Ministarstvo 
uprave, mišljenje  Ministarstva regionalnog  razvoja, na kraju odluka Vlade. U obrazloženju 
se navodi  da će Istarska  županija postati prva Hrvatska županija članica jednog  GTS-a i to  
na jesen. Spominju se da nisu potrebna sredstva, međutim, ona su prilično velika, 
300.000,00 € dakle, nekih  2.250.000,00 kuna, koja očito nisu predviđena u Proračunu  
Istarske  županije. 

Što se tiče same konvencije, spominje se mogućnost osnivanja  podružnica , možda i 
tako  neke i u  Istri. Ciljevi koji se  navode su po mom sudu  poprilično općeniti, a s obzirom 
da moramo uplatiti kao  jednokratnih  tih  2.50.000,00 kuna plus  godišnju  članarinu, koja  će 
vjerojatno biti nekoliko stotina  tisuća kuna, molio b ih a na neki način nam župan,  vjerujem 
kao budući član naš predstavnik, bar jedanput do dva puta godišnje podastre nekakvo 
izvješće.     

Ono što bi  ja predložio i što smatram da fali ovoj odluci, nešto konkretno. Dakle, na 
nivou države imamo zakonodavni paket za kohezijsku politiku i immo za  svaku godinu  
sedmogodišnjeg razdoblja  financijsko planiranje iz  EU  fondova, tako se za   2014. godinu 
se  predviđa uplata u Proračun Europske unije 477.000.000,00 €, povlačena sredstva u 
iznosu od 675.000.000,00 €, dakle,  nekih 1,5 milijardu i pol kuna plusa, volio bih da se 
pokuša kvantificirati što nam donosi  članstvo, što  nam donosi u ovoj  grupaciji, jer mi se  
čini da je to ono što nedostaje.  

Spominju se načelni ciljevi, koje pozdravljamo, mislimo da su dobrodošli, ali 
ponavljam, radi se o nemalim sredstvima koja će Istarska  županija , ukoliko se odluka 
prihvati, uplatiti, a da ne znamo koji su benefiti za Istru i njene građane. U tom smislu  mislim 
da ne treba nikakav  zaključak, ali bih volio da nam župan jedanput do dva puta  godišnje 
možda kroz uzv ješće o radu  podastre on što je učinjeno kroz  ovu  teritorijalnu  suradnju.    

 
DAMIR KAJIN (Klub nezavisnih  vijećnika), gospodin Otočan je malo prije spominjao 

godinu  2005. i spomenuo je  taj susret u Koruškoj gospodina Hajdera, Teneta, mislim da je 
bio  gospodin Galan, iz  Friulia  je bio Illy, Ivan Jakovčić i Komadina. Da. ja ću isto podržati  
ovu  europsku grupaciju za  teritorijalnu suradnju, iako je interesantno pratiti sudbinu prvih  
ljudi iz  te 2005. godine. Hajdera više nema, da li je ubijen, ali uglavnom je pokopan, Galan je 
u kućnom pritvoru, Illy je u biznisu, Komadina je u Rijeci, neki drugi u  Bruxellesu. Jasno je, 
kao što je postavio pitanje vijećnik  Ferić da će ova  inicijativa  koštati. To  će koštati  negdje 
oko 300.000,00 € na godišnjoj razini. Međutim, apsolutno sam za istu. Ako je nešto u 
povijesti upropastilo Istru onda su to granice, jasno, ratovi, egzodusi svi, jednom riječju 
nastrana ideologija. Zbg novih granica, najprije  na Istoku Istre, dogodio se onaj  prvi 
egzodus, kada su ljudi  slavenskog  podrijetla, Hrvati,  Slovenci, odlazili put Stare 
Jugoslavije, a zbog  granica  na Zapadu, Istri se onda dogodio  i taj drugi  egzodus, kada su  
Istrijani 1944. odnosno 1954. godine uglavnom  odlazili put  Italije.  

Zašto sam za ovu inicijativu ? Zato jer  su ideologije, režimi, konfini, mržnja, uvijek 
upropaštavali. U povijesti  Istr, jasno,  najveća tragedija,  kako ja sada to vidim, je  bio taj  II 
svjetski  rat u kojem je  stradalo 17.000  Istrijana, ali  gotovo podjednako je  Istra stradala  po 
ratu od  tih egzodusa.  Kada govorim o Istri onda mislim o Istri u povijesnim granicama. 
Znači, onda mislim, imali smo Liburniju  i zato sam spomenu Komadinu. Zato sam spomenuo  
Primorsko-goransku županiju, onda tu mislim jasno na Cres, na Lošinj, ali mislim i  na  Kopar 
i mislim tu na Izolu, mislim i na Piran, jer  to je naša prva, kako bih rekao,  izlazna točka 
prema  zapadu. Mi se povezujemo u tu Eurorgiju, a zapravo taj dio Istre u Slovenskom 
primorju, kao da ne »želi» k nama. I zato si postavljam to pitanje kako  povezati sve, nemojte 
me krivo shvatiti, istarske zemlje. Slažem se da ovo na neki  način  možda može biti  taj neki 
prvi korak. Istri je trebalo 25 godina nakon II svjetskog rta da se počinje oporavljati od  čega? 
Od konfina i boga mi nakon uspostave novih konfina 1991. godine  ponovno  je počelo jedno  
vrijeme stagnacije. Jasno je, tim konfinima dolazi  do migracije sa sjevera, istoka, bivše  



države, zapada, svejedno, ali od 1965. godine Istr se počela  gospodarski, jasno, dizati. 
Neću govoriti  što je u onom periodu učinjeno,  neću spominjati 100 hotela, preko  40.000 
ljudi koji su radili u industriji, trgovini i  nadgradnji. Ovo je gospodarska «inicijativa» i  želim 
vjerovati da će se nešto  i po  tom putu  događati. Pitam se isto  tako zašto se  Istra u onom 
periodu tako razvijala. Svi će reći da je ono bilo daleko teže razdoblje, ali ja mislim možda 
zato, jer je bilo manje  raslojavanja, jer se živjelo poštenije, jer se više mislilo o zajednici 
možda nego  o sebi. A danas mi koji smo rođeni uz granicu, poglavito gore na Sjeveru, koji 
se poznajemo, koji se poštujemo, koji ne dovodimo u pitanje teritorijalni suverenitet, jasno, 
koji smo odgojeni na način kako su nas učili  naši  stari, neka nas taj  granični režim, koji 
polako ulaskom Hrvatske u  Europsku uniju vraća se na ono kako smo  živjeli  do  1990. 
godine, ali budite uvjereni, nikada  više nećemo  živjeti onako prisno  jedni s drugima kao što 
se  živjelo tada Ja tvrdim da s jedne i s druge  strne granice , ne znam da li  ću  se dobro 
izraziti, živi isti narod, nije bitno dali je riječ o Slovencima, Talijanima, Hrvatima, bitno je da 
smo  Istrijani, da se tako jednostavno osjetimo, svi oni koji su ovdje došli iz nekih drugih  
krajeva sa istoka, sjevera ili zapada, također poprimajući ove vrijednosti, želim vjerovati, 
poštujući suverinitete, osjećaju se  Istrijanima. 

No, mislim da mi koji jesmo u politici da se moramo  na neki  način kloniti tih raznih  
Galanaa, koji muzu u Italiji novac, peru u Istri ili  čak i raznih Kuterera i da ne nabrajam dalje. 
Mi danas govorimo o Istri bez konfina. Ja nikada neću  zaboraviti oca, Valter ga zna, kada mi 
je više puta govorio da ne bi nikada kupio  nešto općinsko. Postavljam si s druge  strane 
pitanje koliko je prvih ljudi na ovim prostorima kupilo  to državno zemljište. Što  želim reći  ? 
Da za nečije bogatstvo morala se dogoditi gvera, morao se dogoditi taj  rat morao se dogoditi 
egzodus, pretvorba, jednom riječju granica i zato apsolutno podržavam takvu jednu inicijativu 
koja će, normalno bez država to neće ići, i ako će Vlada prihvatiti  ovu inicijativu, granicu 
učiniti što je moguće manje vidljivom. Istra su ljudi, to je povijest, to je  naša memorija, to je 
naša kultura i to je, jasno, pokušaj da  se  identificiramo  s ovim prostorima i zato Istra što je 
moguće više bez granica, iako nitko ne dovodi kada kažem bez granica u pitanje suverenitet, 
jer točno znamo gdje počinje Hrvatska i gdje završava Slovenija. Istra bez kriminala, bez 
droge, bez bogaćenja mimo rada. I tu ću stati. Htio sam nešto osobno ispričati, ali neću 
opterećivati ovaj skup, a predlažem da se one daljnje točke dnevnog reda da se spoje ustvari 
u jednu i  da se na brzinu izglasaju, jer vidim da kvoruma nema.  

  
 PREDSJEDNIK, hvala lijepa, prijedlog se ne prihvaća i daje riječ vijećniku Tedi  
Chiavalonu za ispravak krivog navoda.  
 
 TEDI CHIAVALON, (IDS), htio sam reagirati još dok je vijećnik  Ferić izlagao, ali sada 
je to se ponovno ponovilo, pa  vjerojatno  će i pročelnik  Upravnog  odjela za kulturu  
reagirati, ali mi danas ne glasamo o tome da  nikome dajemo  300.000,00  € za nikakvu 
ulaznicu, jer  ako ste  pročitali članak 23. na hrvatskom  kaže da je do dotacijski fond u 
iznosu od  300.000,00  € ukupno i da je svaka članica uplatila po jednak iznos, i ako znamo 
da su  3 članice sada i  svaka je  članica  dala  100.000,00 € u fond, to je pristupnica. Sada 
ne znam da li ovdje možemo eventualno  raspravljati  da  damo  100.000,00 €, no, međutim, 
kako piše da nisu potrebna sredstva, vjerojatno, su se nekako  drugačije  pregovarali, ne 
znam ali znam da  sigurno da danas nećemo dignuti ruku za nešto što  će opteretiti Proračun  
Istarske županije za m 300.00,00  €, jer te stavke u Proračunu naprosto te stavke  nema. 
  
 Pošto se za pojedinačni  raspravu nitko nije javio za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje 
raspravu i moli pročelnika  Oriana Otočana da odgovori na postavljena pitanja i pojasni neke 
stvari.. 
 
 ORIANO OTOČAN, pročelnik Upravnog odjela  za međunarodnu suradnju i  
europske integracije, isprava koji je vijećnik  Tedi  Chiavalon istaknuo  je  točan. Ne postoji 
nikakvih  300.000,00  €. To je ustvari osnivanje, osnivači  su dali  svaki po  100.000,00 €. O 
tome koliko  će Istra dati  kao novi član o tome tek  skupština  treba donijeti odluku i takve 
odluke za  sada ne postoji  to možete i u  Statutu vidjeti. Sigurno, svaka  međunarodna 



organizacija  nešto i košta, svaka  međunarodna organizacija ima svoju određenu  članarinu i 
mi ćemo isto u tom smislu isto tako postupiti. Međutim, svaka međunarodna  organizacija u 
kojoj  smo participirali  donijela je određene dodatne vrijednosti za Istru. Nama je  to bilo 
primarno do sada i kada smo nešto radili, radili smo s ciljem da nešto i dobijemo.  Da li je to 
bila regija  Toscana, poznato je da je kroz regiju Toscana i njihovo iskustvo smo radili prvi 
master plan ruralnog  razvoja uopće u  Hrvatskoj, upravo su njihovi  stručnjaci  pomogli. Na 
taj  način su prvi agroturizmi u Hrvatskoj došli. Kada govorimo o  Venetu  postoji  legge del 
gato, legge 15, broj 15 od  1994.. godine , gdje je preko  2.000.000,00 € do  sada došlo  za  
restauriranje,  za revitalizaciju  kulturne baštine iz vremena Venecijanske  republike., od  
regije Veneto, od regije Venecije Giulie, od regije Koruške. Počeli smo s njima učiti prve 
projekte, europske projekte još tamo prije petnaestak godina. Znači, uvijek je bio takav 
nekakav cilj. Asocijacija  vinskih regija Europe. Sigurno je svakome jasno što to donosi našim 
vinarima, kojih danas ima preko stotinu. Kada govorimo o Skupštini  Europskih  regija još 
1994. godine, da nije ništa drugo i onih 150 mladih ljudi koji su imali prilike učiti i boraviti i  
živjeti i imati praksu u brojnim regijama i  naših mladih ljudi iz  Istre, koji su imali priliku  živjeti 
i upoznati i jezike, znati i neku svoju  struku u brojnim europskim  regijama. Znači, uvijek 
ustupamo na takav  način. 
 Zašto ovo nije općenito? Zato jer je takav statut, jer mi  ne možemo  raspravljati  sada 
o nečemu općenito. Mi prihvaćamo  za sada ono što je na stolu. Ja sam prošli  tjedan imao 
razgovor sa gospodinom Fortunom, novi direktorom iz  regije  Friuli Venezie Giulia, koji 
upravo  sada želi  aktivirati, poznato je da su oni imali prošle godine izbore, i izbor  direktora, 
znači, ključne osobe koji će se baviti ovom tematikom, je tek nedavno završio, i on  snažno  
želi  reaktivirati i aktivirati  rad ove asocijacije. 
 Kada govorimo o 300.000,00  €, koji su osnivači dali, vidjet ćemo koliko  ćemo mi  
dati. Sigurno to neće biti  takav iznos. To je samo ulog, to je u vod u rd te organizacije. Gdje  
će i naši ljudi moći raditi. Formirat će se jedno tajništvo koje će biti u Trstu. U budućnosti 
možda će biti i nekih  podružnica, pa su sve to neka otvorena pitanja. Danas sigurno nismo u 
mogućnosti ići u nekakve preciznije i dati  neke preciznije odgovore. 
 Ja se posebno slažem sa onime što ste  rekli o prevladavaju granica. Nažalost, te 
granice se isto prevladavaju i kroz ulazak u Europsku uniju i kroz ovu asocijaciju u koju  sada 
ulazimo. Međutim, moram isto ispraviti i reći još jednu stvar, ja nisam spomenuo nikakav 
susret u Koruškoj. Mi smo bili pozvani od gospodina Ricarda Illya 2005. godine u vilu Manin 
u Veneziu Giuliu i mi smo se kao prijatelji, kao regija, koja ozbiljno surađuje  s  jednom 
takvom regijom, koja je puno  naučila i puno dobila, mi smo se tom pozivu odazvali. Između 
ostalih  tamo je bio kolega Komadina i ministar regionalnih poslova Republike  Slovenije, 
mislim gospodin Žagar. I mi smo očekivali  da će Slovenija ući, jer nama je sigurno interes to 
što ste vi spomenuli i da  se priobalni gradovi, koji su istarski  gradovi i u  Sloveniji isto u to 
uključe, nažalost, Slovenija iz različitih  političkih, statičkih i strateških  razloga kasnije se više  
nije uključivala u tu jednu asocijaciju . Naime, oni su htjeli  da sjedište  bude u  Ljubljani. Svi 
su ostali mislili da je  prirodno  da sjedište bude u  Trstu, kao što je danas. I  samo možemo 
očekivati, kao što smo  u Jadransku  Euroregiju pozvali  Sloveniju, gdje su oni bili  na samom 
osnivanju, žao mije što se nisu pojavili, da će se ovoj asocijaciji  Slovenija  naknadno 
uključiti.  
 Ja ću samo spomenuti još jednu  stvar koju smo svojevremeno  jedan dio nas 
direktno ili indirektno razvijali, to je bila  Euroregija Istra, postojala je i  Deklaracija  vodeće 
strane u Istri  IDS-a o  Euroregiji  Istri i mi kada smo  odazvali pozivu  gospodina Ricarda 
Illya, poznato je da Euroregija  Istra godinama se nije mogla realizirati, mi smo između 
ostalog vidjeli i mogućnost da ak  ne na onaj originalan način, da na ovaj način prevladamo  
granice, danas je to daleko  lakše, danas kada smo u  Europskoj  uniji, ja se nadam zaista da 
će i kroz ovu inicijativu se život, kao što se stoljećima postojao na Sjeveru Jadrana, da će se 
razvijati među ljudima, među običnim ljudima, da će oni i raditi i surađivati, ali i gospodarstvo  
da će se razvijati. 
 Ono to bih ja još samo rekao da je ovo jedna jedinstvena prilika i jedno jedinstveno 
mjesto. Ovo je mjesto gdje se susreće i mediteranska i  Europa i  srednja  Europa, jedino 
mjesto u Europi, s druge strane to je jedno mjesto  gdje se susreću tri velike  kulture, 



germanska kultura, talijanska kultura i  romanska  kultura i sigurno m i smo u  svemu tome, 
kao mala regija, 208.000 stanovnika, sve zajedno ova Euroregija broji preko 5 milijuna ljudi, 
mislim da je svakome jasno što to donosi i na gospodarskom, kulturnom i na socijalnom 
planu.            
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o namjeri 
pristupanja Istarske županije Europskoj  grupaciji  za  teritorijalnu suradnju «Euroregio Senza  
Confini r.l. – Euroregio Ohne Granzen mbH»», te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa   
27 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  
  

O D L U K U 
 

o namjeri pristupanja  Istarske  županije Europskoj  grupaciji  za  teritorijalnu suradnju 
«Euroregio Senza  Confini r.l. – Euroregio  Ohne Granzen mbH»» 
    Želi puno uspjeha u radu  ove  Europske  grupacije. 
          

AD - 5 
a. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Javne 

ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode na području 
Županije Istarske 

b. Odluka o osnivanju Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode na području Istarske županije „Natura Histrica“pročišćeni tekst 

 
Pozdravlja  ravnatelja  Javne ustanove  dr. sc. Elvisa Zahtilu i poziva  ga da dade 

kratko uvodno obrazloženje. 
 
ELVIS ZAHTILA, ravnatelj Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima  

prirode na području Istarske  županije «Natura  Histica», naglašava da će biti  kratak zato što 
je ovo stvar tehničke prirode. Naime, Istarska  županija je svoju Javnu ustanovu za  
upravljanje zaštićenim područjima osnovala Odlukom 1995. godine. Prva smo takva 
ustanova  uopće u Hrvatskoj, a bez skromnosti lako provjerljivo i trenutačno kotiramo kao  
najkompetentnija, odnosno najbolja. Dakle, nakon 1995. godine desile su se još dvije  
promjene Odluke, 2007. godine kada se mijenjala, odnosno kada se  proširila djelatnost i 
2012. godine kada smo sjedište Ustanove iz Rovinja premjestili u Pulu u zgradu  
Admiraliteta. Naravno, da su se od 1995. godine desile mnoge zakonske  promjene. 
Promijenio se Zakon o radu, promijenio se Zakon o javnoj  nabavi, promijenio se  Zakon o 
zaštiti prirode 4 puta u ovome periodu., a Zakon o zaštiti prirode propisuje, zadnja promjena 
se desila  krajem prošle godine, da su  ustanove  dužne uskladiti  ustrojstvo, djelatnost i opće 
akte. Sa Zaknom o zaštiti prirode i isto tako dobili  smo  Uputstvo Ministarstva, koji kaže da 
nije moguće akte o osnivanju ukidati, nego ih je potrebno novelirati. U tom  cilju, u tom 
pravcu ide i ova izmjena Odluke o  osnivanju.  Dakle, ne možemo  prvotnu odluku iz  1995. 
godine mijenjati,  odnosno ukidati, nego je možemo  samo mijenjati.  

Što je ono važno  što  se bitno mijenja u ovoj Odluci, ostalo su u biti  kozmetičke  
promijene. 

Nakon ulaska u Europu Ustanova je dužna brinuti o ekološkoj mreži, dakle, Europskoj 
mreži zaštićenih područja. To govorim iz  razloga što  je sada Ustanova imala 4 %  teritorija 
ili površine  Istarske županije, ulaskom u  Europu  Ustanova brine o  30 % područja Istarske  
županije. Dakle, vrlo  zahtjevno. 

Ono što se mijenja isto tako što se tiče odlučivanja, Ustanovom upravlja  Upravno 
vijeće i Istarska  županija, dakle, Skupština donosi, odnosno bira, imenuje 4 predsjednika i  3 
člana, a predstavnici  radnika  jednoga. 

Ono što se isto tako mijenja, a vezano je uz Zakon o javnoj  nabavi, odnosno 
bagatelnoj nabavi, da ravnatelj može raspolagati , odnosno odlučuje  do vrijednosti od  
200.000,00 kuna, Upravno vijeće od  200.000,00  do  500.000,00 kuna. Radi se  o jednome 
da li su usluge  ili  su  radovi , nakon toga župan. 



Ono što se mijenja u organizaciji rada, dakle, da stručnim radom upravlja, odnosno 
stručni  rad vodi stručni voditelj. To do sad nismo imali. A u sistematizaciji ga moramo imati i 
isto tako nadzor vodi glavni čuvar prirode. Tu se jako puno promijenilo, ali čisto  terminološki. 
Prije su bili renđeri, pa su bili nadzornici, sada su čuvari prirode. Moram reći, naglasiti, da to 
ne znači novo zapošljavanje u  Ustanovi, nego su to ljudi, odnosno djelatnici koji  već  rade u  
Ustanovi i koji će se presistematizirati. 

Ono što je možda čudno da Ustanova može imati jednu ili više podružnica, ali to je 
preuzeto iz Zakona o ustanovama, članak  9. tako kaže i naglašava da podružnica nije 
pravna  osoba, a njenom djelatnošću i poslovanjem  i obveze  stječe  Ustanova. Ponavljam, 
to je  preuzeto iz  Zakona o ustanovama u prošloj godini.  

I isto tako za kraj ova Odluka mora ići  na suglasnost  u Ministarstvo, nadležno za 
zaštitu prirode. I tek nakon pozitivnog mišljenja se Odluka objavljuje u Službenim novima  
Istarske županije.  

I vezano na to, da ne duljim, napravili smo istovremeno pročišćeni tekst Odluke iz  
razloga koje sam vam prije naveo, dakle, da već ovo nam je četvrta promjena Odluke  o 
osnivanju i onda  smo smatrali da trebamo donijeti  pročišćeni  tekst te Odluke.  

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje  ravnatelju  gospodinu  Zahtili. 

 Na prijedlog Odluke amandman je dao Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 
graditeljstvo, uz izmjenu u Članku 9. stavak drugi koji treba glasiti: 

„O raspolaganju imovinom Ustanove pojedinačne vrijednosti od 200.000,00 do 

500.000,00 kn odlučuje Upravno vijeće samostalno, za veće vrijednosti uz suglasnost 

Župana do 1.000.000,00 kn, a za iznose iznad 1.000.000,00 kn uz suglasnost osnivača“, 

te na isti način u članku 3. kod ovlaštenja Upravnog vijeća, alineja i.: 

„- o stjecanju, opterećenju i otuđenju nekretnina u vlasništvu Ustanove ili druge imovine 

odnosno sklapanju poslova čija je pojedinačna vrijednost od 200.000,00 do 500.000,00 kuna 

samostalno, a iznad toga do 1.000.000,00 kuna uz suglasnost Župana, a za iznad toga uz 

suglasnost osnivača“ 

Amandman se usvaja i  postaje sastavni dio  Odluke za točku  a. i b.  
 
Pošto se više nitko nije  javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  i 

odvojeno daje na glasanje točku a) i b., te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 30 
glasova  «ZA»,  bez glasova «PROTIV» i bez  «SZDRAŽNIH»  glasova, donijela pod 

a) 

O D L U K U 
 

o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Javne ustanove za upravljanje 
zaštićenim dijelovima prirode na području Županije Istarske, 

b) 
 

O D L U K U 
 

o osnivanju Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode na području 
Istarske županije „Natura Histrica“ - pročišćeni tekst, 

 
AD – 6 Prijedlog Odluke o povjeravanju ovlaštenja Općini Tar 

- Vabriga -  Torre-Abreg za davanje  koncesija  na 
pomorskom dobru 

 



Skupština je bez rasprave sa 30 glasova ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

 
O D L U K U 

 
o povjeravanju ovlaštenja Općini Tar-Vabriga -  Torre-Abreg za davanje  koncesija  na 
pomorskom dobru 

AD – 7  
a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o iznosu godišnjih 

troškova obrazovanja učenika stranih državljana, Srednje škole Buzet, 
b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 

troškovima školovanja, Talijanske srednje škole-Scuola media superiore 
italiana "Leonardo da Vinci", 

c. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Industrijsko-obrtničke škole Pula,  

d. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Gimnazije Pula, 

e. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja kandidata stranih državljana iz zemalja izvan Europske 
unije, Srednje škole Mate Blažine Labin,  

f. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Talijanske srednje škole- Scuola media Superore 
Italiana Rovinj- Rovigno,  

g. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja Talijanske srednje škole Scuola media superiore 
italiana Dante Alighieri Pula Pola, 

h. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Gospodarske škole Istituto professionale Buje-Buie, 

i. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o 
     iznosu godišnjih troškova školovanja stranih državljana, Škole 
     primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula,  
j. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o 
     godišnjim troškovima školovanja, Srednje škole Zvane Črnje 
     Rovinj-Scuola media superiore "Zvane Črnja" Rovigno, 
k. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke godišnje visine 

školarine u školskoj godini 2014./15., Srednje škole Mate Balote Poreč, 
l. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na  prijedlog Odluke o godišnjim 

troškovima školovanja, Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula, 
m. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 

troškovima školovanja za školsku godinu 2014./15. Medicinske škole Pula,  
n. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o iznosu godišnjih 

troškova obrazovanja za strane državljane, Gimnazije i strukovne škole Jurja 
Dobrile Pazin,  

o. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Glazbene škole Ivana Matetića -Ronjgova Pula,  

p. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2014./15., Ekonomske škole Pula, 

q. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč, 

r. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o određivanju 
godišnjih troškova školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Srednje škole "Vladimir Gortan" Buje - Scuola media 
superiore "Vladimir Gortan" Buie, 



s. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za kandidate strane državljane iz zemalja izvan 
Europske unije, Strukovne škole Pula,  

t. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja, Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di 
formazine professionale Eugen Kumičić Rovigno, 

u. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školarine, Tehničke škole Pula, 

 
Skupština je bez  rasprave sa 30 glasova «ZA»,bez glasova «PROTIV» i bez  

«SUZDRŽANIH» glasova donijela 
 

O D L U K E od a. do u. 
 
AD – 8 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti 

   Industrijsko-obrtničkoj školi Pula na otuđenje 
   nekretnine i na stjecanje prava vlasništva nad istom u 
   korist Istarske županije 

 
Skupština je bez rasprave sa 30 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez  

«SUZDRŽANIH» glasova  donijela 
 

O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti Industrijsko-obrtničkoj školi Pula na otuđenje 
nekretnine i na stjecanje prava vlasništva nad istom u 
   korist Istarske županije 
 

AD – 9 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Strukovnoj 
             školi Pula na osnivanje i prijenos prava građenja i na 
              stjecanje prava građenja u korist Istarske županije nad 
              nekretninom 
 
Skupština je bez  rasprave sa 30 glasova «ZA»,bez  glasova «PROTIV» i bez  

«SUZDRŽANIH» glasova  donijela 

O D L U K U 

o davanju prethodne suglasnosti Strukovnoj školi Pula na osnivanje i prijenos prava 
građenja i na stjecanje prava građenja u korist Istarske županije nad nekretninom 

AD – 10 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Gimnaziji 

               Pula na osnivanje i prijenos prava građenja i na stjecanje 

               prava građenja u korist Istarske županije nad nekretninom, 

Skupština je bez rasprave sa 30 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH» glasova donijela 
  

O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti Gimnaziji Pula na osnivanje i prijenos prava građenja 
i na stjecanje prava građenja u korist Istarske županije nad nekretninom 



 
AD – 11 

  a. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o osnivanju Savjeta za socijalnu  skrb 
skrb Istarske županije, 

b. Prijedlog Rješenja o izmjenama Rješenja o imenovanju  
    Predsjednice i članova/članica Savjeta za socijalnu skrb Istarske 
    županije, 

 
Skupština je  bez  rasprave odvojenim glasanjem  sa 30  glasova  «ZA»,bez  glasova  

«PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova  donijela pod 
a.   

O D L U K U 
o izmjenama Odluke o osnivanju Savjeta za socijalnu skrb Istarske županije, 

b. 
R J E Š E N J E 

 
o  izmjenama Rješenja o imenovanju Predsjednice i članova/članica  Savjeta za  
socijalnu skrb Istarske  županije 
 

AD – 12 Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnatelja Županijske 
               uprave za ceste Istarske županije, 
 
Skupština je bez rasprave sa 30 glasova «ZA»,bez glasova «PROTIV» i bez  

«SUZDRŽANIH» glasova,  donijela 
 
 

R J E Š E N J E 
  

 o imenovanju ravnatelja Županijske uprave za ceste Istarske županije 
(Robi  Zgrablić) 

 
AD – 13 Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća 
               Povijesnog i pomorskog muzeja Istre - Museo storico e 
                navale dell'Istria, 
 
Skupština je bez  rasprave sa 30 glasova «ZA»,bez glasova «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH» glasova  donijela 
 

R J E Š E N J E 
 

o imenovanju članova Upravnog vijeća Povijesnog i pomorskog muzeja Istre - Museo storico 
e navale dell'Istria, 

AD – 14 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke  o dopuni 
djelatnosti Srednje škole Zvane Črnje-Scuola media superiore "Zvane Črnja" Rovigno. 
 

Skupština je bez rasprave sa 30 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH» glasova,  donijela 

 

O D L U K U 
 

o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Srednje škole Zvane 
Črnje-Scuola media superiore "Zvane Črnja" Rovigno. 
 



 Želim puno uspjeha našoj reprezentaciji večeras na otvaranju svjetskog prvenstva u 
nogometu u Brazilu.. 
 Hvala vam za  strpljenje i zaključujem  13. sjednicu Skupštine  Istarske  županije. 
 Sjednica je zaključena u  20,05 sati 
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